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XV CONGRÉS// “Fent front als gegants”

Carles Peris, reelegit com a secretari general de LA UNIÓ en el 
XV Congrés marcat per la unitat

Carles Peris, productor de cítrics de 46 anys de Les Alqueri-
es (La Plana Baixa), ha sigut reelegit com a secretari gene-

ral en el transcurs del XV Congrés de LA UNIÓ Llauradora i 
Ramadera que va celebrar després de dues jornades de tre-
ball els dies 19 i 20 de novembre sota el lema “Fent front als 
gegants” a la localitat d’Alboraia (Horta Nord). / Redacció

La nova Comissió Executiva de nou persones, formada a part 
de per Peris, són les següents persones que repeteixen: Isabel 
Navarro (de 60 anys i productora de raïm de vinificació, fruita 
seca i olivar de Casas del Rey (Utiel-Requena); Fernando Durà 
(de 35 anys i productor d’arròs, cítrics i caqui d’Albalat de la 
Ribera (Ribera Baixa); Luis Javier Navarro (de 56 anys i pro-
ductor de raïm de vinificació, fruita seca i oliveres) de Venta del 
Moro (Utiel-Requena); Paco Benavent (de 57 anys i productor 
de cítrics, magranes, caquis i oliveres de Bèlgida (Vall d’Albai-
da); Juan Francisco Vidal (de 48 anys i productor de porcí, frui-
ta seca i oliveres de la Barona (Plana Alta)). Entren per primera 
vegada en la comissió executiva, Arturo Zaragozà (de 51 anys 
i productor d’olivar de Rossell (Maestrat); Antonio Gutiérrez 
(de 41 anys i productor d’hortalisses d’Almoradí (Vega Baja) 
i Daniel Carbonell (de 31 anys i productor de cítrics i caqui de 
la Pobla Llarga (Ribera Alta). Un aspecte que destacar de la 
nova comissió executiva és l’edat mitjana de les persones que 
la formen, 47 anys, en el context d’una població agrària molt 
envellida en la Comunitat Valenciana.

Abans de l’acte de cloenda es van celebrar homenatges a per-
sones de l’organització que han destacat al llarg de la història. 
Després, ja en la cloenda, va intervindre una destacada repre-
sentació de la societat civil i política de la Comunitat Valenci-
ana, entre elles representants d’associacions de consumidors 
(FACUA, UCE i AVACU), sindicats de classe (Intersindical, UGT 
i CCOO), CES, entitats representatives del sector agrari (Coo-
peratives Agro-alimentàries) i representants de partits polítics 
com Roger Llanes (PSPV), Carlos Mazón (PP), Ruth Merino 
(Ciutadans), Àgueda Micó (Compromís) i Marisa Saavedra 
(Unides Podem). També han intervingut representants de totes 
les organitzacions que conformen la Unió d’Unions, entre ells el 
coordinador estatal, José Manuel de les Heras.

El president de la Generalitat, Ximo Puig, no voler perdre’s l’ac-
te i va intervindre davant les prop de 200 persones delegades 
a l’inici de la jornada. Tancaren l’acte Carles Peris, secretari 
general de LA UNIÓ; la consellera d’Agricultura, Desenvolupa-
ment Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica, Isaura 
Navarro i el president de les Corts Valencianes, Enric Morera.

Carles Peris, en el seu discurs de reelecció com a secretari 
general, va assenyalar que “tenim més de 450 propostes de 
treball aprovades per aquest Congrés per a millorar el nostre 
dia a dia que traslladarem a totes les administracions, institu-
cions i entitats, entre elles la fonamental de tindre un preu just 
per a les persones llauradores i ramaderes per a mantindre el 
model agrari més social i humà com el nostre que està en perill 
per molts gegants”.

Peris va indicar que “buscarem i reforçarem complicitats i ali-
ances per a fer front a gegants com la gran distribució, els fons 
d’inversió especulatius, les Administracions amb estructures 
pesades i burocratitzades. Volem participar activament en l’ar-
ticulació d’una cadena agroalimentària sostenible, des del punt 
de vista ambiental, social, territorial i econòmic”.

camp valenciàESPECIAL XV CONGRÉS

Informe general i ponència política agrària aprovats per 
unanimitat

El primer dia de Congrés van participar en l’acte d’inauguració 
al costat del secretari general de LA UNIÓ, Carles Peris; l’alcal-
de d’Alboraia, Miguel Chavarría; el director general d’Agricultu-
ra, Ramaderia i Pesca de la Conselleria d’Agricultura, Antonio 
Quintana i la delegada del Govern en la Comunitat Valenciana, 
Pilar Bernabé.

 Eixe dia, després de constituir la Mesa del Congrés composta 
de manera paritària per tres dones i tres homes, es van apro-
var per unanimitat l’Informe General de la Comissió Executiva 
i la Ponència de Política Agrària. El secretari general, Carles 
Peris, va presentar l’informe general de la Comissió Executi-
va on es destaca que “les amenaces que intenten destruir el 
nostre model d’una agricultura amb professionals són cada 
vegada més grans i s’estan convertint en gegants. El poder 
de les cadenes de supermercats que fixen els preus, el nou 
model d’agricultura sense llauradors potenciat per oligopo-
lis empresarials, els lobbies exportadors de productes amb 
estàndards de producció no permesos a la Unió Europea i una 
administració pesada i burocratitzada poc orientada a les per-
sones són cada vegada més amenaçadores”. Enfront de totes 
aquestes amenaces, a eixos gegants, prossegueix l’informe 
“LA UNIÓ no es posarà de perfil, no deixarem que passen pel 
nostre costat sense oposar resistència i l’organització farà front 
a aquests gegants”.

També es va aprovar la ponència de política agrària que marca 
les directrius per les quals aposta l’organització en els pròxims 
quatre anys. Destaca la demanda d’una PAC per al mante-
niment de l’activitat agrària i el foment de la professionalitat 
i l’exigència d’un mercat més just, ètic, transparent, equitatiu 
i sostenible. S’advoca també per la millora de l’eficiència de 
les explotacions, un increment de l’estabilitat dels ingressos 
agraris, costos de producció més assumibles, impuls al relleu 
generacional, relacions comercials equitatives amb tercers paï-
sos i polítiques d’adaptació i mitigació al canvi climàtic, entre 
altres. Així mateix es va aprovar una modificació dels Estatuts 
que entre altres coses aposta per una nova denominació inclu-
siva de l’organització. 

https://cutt.ly/Y0tjchD

Veure enllaços:

https://cutt.ly/60tjG8n
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Diari del XV Congrés

De esquerra a dreta, Juan Pastor (vocal-Vinalopó); Ana Santacreu 
(vocal-Marina Baixa); Mercedes Ruiz (vicepresidenta-Utiel/Requena); 
Domingo Ruiz (president-Vall d’Albaida); Aitor Peirats (secretari-Plana 
Baixa) i Rebeca Sales (vocal-Maestrat).

Esther Banyuls, mantenidora acte cloenda. Josep Llopis, Caixa Popular, qui presenta els 
productes agroepcuaris.

José Castro, responsable de projectes de LA 
UNIÓ.

De esquerra a dreta, Isabel Navarro, tresorera de LA UNIÓ; Miguel 
Chavarría, alcalde d’Alboraia; Pilar Bernabé, delegada del Govern a 
la Comunitat Valenciana; Carles Peris, secretari general de LA UNIÓ; 
Antonio Quintana, director de Agricultura de la Conselleria i Luis Javier 
Navarro, vicesecretari general de LA UNIÓ.

De esquerra a dreta, Luis Javier Navarro; Fernando Durà; Daniel Carbonell; Carles Peris; Isabel Navarro; Paco Benavent; Antonio Gutiérrez; Juan 
Vidal i Arturo Zaragozà.

Mesa del Congrés

Intervencions abans de la cloenda

Inauguració oficial XV Congrés

Nova Comissió Executiva
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Carlos Muñoz Wilde (Horta 
Nord).

Enrique Esquer Ramirez (Vall 
d’Albaida).

Vicent Sanz Cervera (Camp de 
Túria).

Rosa Mª Esteller (Maestrat).

José Manuel Gil (Alto Palancia).

Pepa Montllor (l’Alcoià) no va 
poder acudir al seu homenatge. 
Va recollir la placa Isabel 
Navarro en el seu nom.

Josep Botella (Ribera Alta).

Vicenta Calvet (Maestrat).

Jesús Botella (Vinalopó).

Pedro José Cuadrado Gonzalez 
(Vinalopó).

Pasqual Manzanet (Plana Baixa).

Homenatges a persones que han destacat per la seua trajectòria al front de LA UNIÓ

Acte de cloenda: intervencions de saludes per ordre cronològic

En l’acte de cloenda van intervindre totes estes persones:
·  Ximo Puig, president de la Generalitat
·  Beatriu Cardona, portaveu Intersindical Valenciana
·  Ismael Sáez, secretari general UGT
·  Jaume Major, secretari acció sindical CCOO
·  Pau Bernad, secretari general FACUA
·  Vicente Inglada, secretari general UCE
·  Fernando Moner, president AVACU
·  Enrique Bellés, director general Cooperatives Agro-alimentàries
·  Marisa Saavadra, diputada al Congrés Unides Podem
·  Àgueda Micó, coportaveu de Compromís
·  Ruth Merino, sindica del grup parlamentari Ciudadanos
·  Carlos Mazón, president del PPCV
·  Roger Llanes, responsable d’Agricultura del PSPV
·  Luis Arturo León, president del CES-CV
·  Alfredo Berrocal, presidente UGAMA Madrid
·  Andrés García Baquero, presidente Unión de Uniones de Castilla-La Mancha
·  David de la Rosa, Unión de Agricultores de Andalucía
·  Luis Cortés, secretario general de la Unión de Extremadura
·  Jesús González Palacín, coordinador general UCCL Castilla y León
·  Miquel Pinyol, comissió permanent Unió de Pagesos de Catalunya
·  José Manuel de las Heras, coordinador estatal de la Unión de Uniones
·  Isaura Navarro, consellera d’Agricultura
·  Enric Morera, president de les Corts

Ximo Puig, president de la Generalitat Isaura Navarro, consellera d’Agricultura Enric Morera, president de les Corts
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Secretari General: Carles Peris. 
46 anys. Les Alqueries (Plana 
Baixa). Productor de Cítrics

Arturo Zaragozà. 51 anys. 
Rossell (Maestrat). Productor 
d’oliveres i cunícola

Daniel Carbonell. 31 anys. 
La Pobla Llarga (Ribera Alta). 
Productor de caqui i cítrics.

Vicesecretari General: Luis 
Javier Navarro. 56 anys. Venta 
del Moro (Utiel-Requena). 
Viticultor

Fernando Durà. 35 anys. Albalat 
de la Ribera (Ribera Baixa). 
Productor d’arròs, caqui i cítrics

Secretari d’Organització: Paco 
Benavent. 57 anys. Bèlgida 
(Vall d’Albaida). Productor 
de magrana, cítrics, caqui i 
oliveres.

Juan Vidal. 48 anys. La Barona 
(Plana Alta). Productor de porcí.

Tresorera: Isabel Navarro. 60 
anys. Casas del Rey (Utiel-
Requena). Viticultora

Antonio Gutiérrez. 41 anys. 
Almoradí (Vega Baja). Productor 
d’hortalisses.

Nova comissió executiva

Nous secretaris comarcals

David Esteban (Plana 
Baixa)

Ricard Fillol (La Costera)

Juan Ortiz (La Serranía)

Fran Panella (Marina Alta)

David Giménez (Vega 
Baja)

Robert Beltrán (Camp de 
Morvedre)

Juanjo Climent (Vall 
d’Albaida)

Eduard Martí (Ribera Alta)

Vicent Ferrer (Horta Nord)

Manuel Viana (Utiel-
Requena)

Francisco Vidrier (Hoya 
de Buñol)

Enrique Sánchez 
(Vinalopó)

Paco Fabregat (Camp de 
Túria)

Javier Martínez Trilles 
(Plana Alta)

Federico Nebot (Alto 
Palancia)

Vicent Sabater (La Safor)

Pepe Ródenas  (Canal de 
Navarrés)

José Antonio Llorca 
(Marina Baixa)

Fran Guillem (Horta Sud)

Ximo Herrero (Ribera 
Baixa)

Pepe Zaragozà (Maestrat)

José Francisco 
Doménech (El Comtat)
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Carles Peris ha estat reelegit de nou com a secretari 
general de LA UNIÓ Llauradora i Ramadera al recent XV 
Congrés que s’ha celebrat a Alboraia. En Camp Valencià 
parla del Congrés i de les propostes de futur.

Ha finalitzat el XV Congrés, quin balanç fas?

Del Congrés de LA UNIÓ fem un balanç positiu perquè per 
primera vegada s’ha aprovat per unanimitat el balanç de gestió 
de la comissió executiva i també la ponència de política agrà-
ria. Hem aconseguit que totes les propostes que tenim arriben 
a la nostra gent i en certa mesura tindre èxits per tot el treball 
desenvolupat. Això s’ha vist reflectit en eixe resultat, hem donat 
una imatge molt bona i potent de que l’organització té un relleu 
constant i una adaptació constant als canvis com pot ser la 
nostra nova denominació.

Tornes a ser reelegit com a secretari general, què espe-
res dels pròxims quatre anys?

Esperem que es consolide el model de treball que tenim i que 
està donant bons resultats i èxits. Aquesta és la clau de futur 
per a mantindre les nostres explotacions. Que totes aquelles 
propostes que es generen puguen presentar-se a les Admi-
nistracions i a tots els estaments relacionats al nostre sector 
agrari. Eixim reforçats amb un bon equip que combina l’experi-
ència amb la gent jove que ja està preparada i que es formarà 
encara més per al futur.

Parles molt de relleu. Als diferents congressos comar-
cals s’ha produït una important renovació, amb secretaris 
molt joves…

S’han incorporat moltes persones joves, secretaris comarcals 
amb edats inferiors als 40 anys que és molt positiu per al relleu 
però també perquè som capaços de crear propostes més inno-
vadores. És gent que té una visió diferent i més actualitzada del 
que serà el futur del camp valencià. I després vull destacar 
que el treball i la imatge de LA UNIÓ atrau a la poca gent jove 
que tenim al sector, volen vindre amb nosaltres i això és molt 
important perquè ens garanteix un treball continuat i de futur.

El lema del Congrés era “Fent front als gegants”, qui són 
i per a què cal fer front?

Vam elegir un bon lema. Era el moment en un món tan global 
de centrar-nos en poques demandes, en simplificar-les, en 
identificar qui són eixos gegants. Vam començar per les grans 
cadenes de distribució que canalitzen el 70 o 75% dels pro-
ductes agroalimentaris i que per tant tenen una part important 
de responsabilitat dins de la cadena agroalimentària. Solen 
pressionar molt a la baixa els preus de compra i és un objec-
tiu nostre revertir que donen un valor digne als nostres preus 
quan compren i que en la cadena agroalimentària es repartisca 
millor el valor entre aquells que comencen a generar-la, que 
som les persones llauradores i ramaderes.

Però també tenim altres gegants com són els fons d’inversió 
que estan aterrant al sector que desestabilitzen el model tradi-
cional valencià que nosaltres considerem com el més social i 
humà i que ha teixit l’economia de moltes poblacions. És en el 
qual confiem i pensem que garanteix una sobirania alimentària 

a la societat, i no aquell lligat a grans fons d’inversió que ho 
dominen tot i que deslocalitzen la producció per a produir en 
països tercers per a beneficiar-se d’uns estàndards de pro-
ducció inferiors als nostres per a portar-los a la UE. Les impor-
tacions de països tercers que arriben a la UE desestabilitzen 
també molt en origen.

I després ja en un tercer pas tenim unes Administracions poc 
àgils en donar resposta en el dia a dia, estan excessivament 
burocratitzades i no ens deixen avançar d’una forma còmoda. 
Només hem vist que han reaccionat bé en moments puntuals 
com la crisi per la pandèmia de la Covid-19, que ens donaren 
ajudes i ara també amb la guerra d’Ucraïna. Hem rebut ajudes 
que són insuficients però han estat un baló d’oxigen. Necessi-
tem fer fronts a tots aquests gegants i LA UNIÓ va a treballar de 
forma molt intensa per a que les nostres explotacions puguen 
tindre una rendibilitat digna.

Més de 450 propostes aprovades per LA UNIÓ en els dar-
rers temps. Podries fer un resum de les mateixes?

A aquestes propostes cal donar-li la importància adequada 
perquè estan consensuades i aprovades per tota l’organització 
(pels responsables de sector, pels secretaris comarcals, per 
la comissió executiva) per que les vegen tots aquells que han 
de resoldre. M’agradaria nomenar algunes. Com per exemple 
aquella que pretén aconseguir del PDR valencià una ajuda 
agroambiental de 100 euros per a cultius de secà. Per què? 
Perquè són cultius amb baixos rendiments que es troben a 
zones desfavorides on les Administracions han de donar més 
suport per a que no es despoblen eixes zones i per a valorar el 
paper de manteniment del territori que fan.

També voldria destacar altres propostes per a millorar la cade-
na agroalimentària. Si no tenim un preu digne en origen difícil-
ment anem a poder continuar. Amb aquesta línia és la que hem 
de basar el treball de futur, a banda de moltes altres propostes 

“LA UNIÓ ofereix un valor i un servei per a que el dia a dia de les 
persones llauradores i ramaderes siga més exitós”

Carles Peris, secretari general de LA UNIÓ Llauradora i Ramadera

J. Sanchis / J.A. Cano
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de futur que tenim en àmbits com el de que els preus dels 
inputs bàsics no siguen tan elevats o treballar per a que en 
Brussel·les hi hagen acords amb països tercers amb recipro-
citat i més ordenats que els que hi ha fins ara. Ja estaríem més 
que satisfets si aconseguim avanços en tot açò.

Quan parles d’un preu digne, caldria assegurar un preu 
mínim per a les persones llauradores i ramaderes profes-
sional perquè del contrari no hi haurà futur, no?

Sense un ingrés remunerador no anem a tindre futur. No es 
podran mantindre les explotacions ni podrem ser atractius per 
a que més gent jove acabe consolidant-se al sector. Cal un 
treball, sobretot de les Administracions, i fixar unes forquetes 
del que són els costos de producció de tots els cultius, i crear 
també un registre de contractes agraris per a poder valor la 
situació en la qual ens trobem. Quants contractes es fan per 
baix del cost de producció i el que ens costa produir. Donar-li 
transparència a la cadena agroalimentària ens facilitaria molt 
les coses als productors per a canviar la situació de que en 
molts moments de l’any venem les nostres produccions per 
baix del que ens costa produir i per tant perdem diners. Quin 
avantatge tenim? Tenim un model molt diversificat tant en 
agricultura com ramaderia que ens fa moltes vegades poder 
aguantar.

Què li diries a les diferents Administracions?

Li estem dient ja que som un sector essencial que genera ocu-
pació i que manté el territori. I que d’eixe valor que generem 
desgraciadament nosaltres som a qui menys ens aplega. Algu-
na cosa estem fent malament tots per a que això passe. Han 
de ser conscients d’una vegada per totes que necessitem un 
recolzament. Nosaltres tenim propostes presentades, per tant 
tenen feina a fer i simplement les demanem que les agafen. 
Tenim una metodologia de treball en la que les Administraci-
ons poden agafar-les i executar-les per a donar resposta àgil 
al sector agrari.

No penses que moltes vegades les Administracions 
estan molt allunyades de les persones que viuen a les 
zones rurales, que tenen una visió massa urbana del que 
passa allí.

Les dades i la realitat diària ens ho confirma. Veiem moltíssi-
mes lleis de les que estan impulsant que en primer lloc no es 

conta amb aquelles persones implantades al territori rural. Nai-
xen des d’una mentalitat excessivament urbanita, creada des 
dels despatxos. És el gran error que estan cometent a l’hora 
d’elaborar certes lleis. El paper és molt sofrit, fer lleis que apli-
quen la política de café per a tots a nosaltres no ens va bé. Cal 
fer lleis que contemplen excepcionalitats, la idiosincràsia de 
cada sector o de cada zona, així serien molt més completes.

Sembla també com si hi haguera una demonització de la 
ramaderia.

En la ramaderia hem d’intentar fer més promoció del treball 
que fem i de com el fem. Cal ressaltar que tenim els sistemes 
de producció amb els estàndards de producció més elevats 
i segurs del món, tant en benestar animal com en seguretat 
alimentària. Aquestes estratègies per a intentar demonitzar el 
sector ramader venen d’altres sectors per a que el focus esti-
ga posat allí i no en altres llocs. Hem de transmetre amb total 
normalitat a la societat allò que fem i com ho fem.

Quin futur li veus a LA UNIÓ?

Crec que LA UNIÓ té un futur de llarga vida. Veient la forma de 
treballar que tenim i mirant enrere, amb la gent jove que incor-
porem, tenim un bon futur. Tota aquella gent que ha treballat 
durant 46 anys en l’organització, ha posat unes bases on la 
societat ens aprecia molt. Ho hem demostrat al darrer Congrés 
amb el gran recolzament i presència de tota la societat civil. 
Des del naixement al 1976 fins ara hem tingut grans persones 
que han sabut donar un valor a l’organització.

Quin missatge traslladaries finalment a totes les perso-
nes afiliades a LA UNIÓ?

Jo els diria a totes les que estan en LA UNIÓ i a les que no 
que som una organització amb les idees clares, amb moltes 
propostes i que el nostre objectiu és fer-los la vida més fàcil. 
Oferir un servei per a que el dia a dia siga més exitós, que 
tinguem explotacions rendibles i que la gent jove siga un relleu 
de futur per a mantindre el més bàsic que té la humanitat, com 
és l’agroalimentació.  

Veure enllaç i QR: http://bit.ly/2Mg6qx3
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camp valenciàELS ÈXITS DE  

La Unió logra que se incluyan los royalties, adaptándose el 
pago de estos a las anualidades contempladas en el contrato 
de adquisición de los derechos y royalties, no siendo necesa-
rio que sea en la misma anualidad del PO de adquisición del 
material vegetal.

Este logro ayudará a las personas profesionales productoras 
de hortalizas a lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió logra un ecoesquema relativo a la incorporación de los 
restos de poda al suelo. 

Este logro ayudará a las personas agricultoras y ganaderas a 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió logra una reducción de los valores de producción de 
purín para las distintas categorías de ganado porcino a efectos 
del cálculo de la capacidad de almacenamiento.

Este logro ayudará a las personas profesionales del sector por-
cino a lograr una mayor rentabilidad y competitividad, así como 
a cumplir sus obligaciones agroalimentarias

La Unió logra en el 2021 la reducción a 0,5 del índice corrector 
por piensos adquiridos a terceros, que representen más del 50 
por 100 del importe total de los consumidos a los rendimientos 
procedentes de las actividades agrarias en estimación objetiva 
para paliar los efectos de la sequía y el incremento de los pre-
cios de los costes de producción. 

Este logro ayudará a las personas agricultoras y ganaderas a 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

Inclusión de todas las formas de pago de 
royalties entre los costes elegibles en los 
Fondos Operativos

Incorporación al suelo de restos de poda 

Reducción de los valores para el cálculo 
de almacenamiento de purín

Reducción del índice corrector por 
piensos adquiridos a terceros en el IRPF 
2021

En el QR puede ver lista de reproducción de nuestro canal 
de Youtube con los vídeos de nuestros logros. 

http://bit.ly/3po5cym

2.3. Incrementar la productividad y los ingresos de las 
agriculturas familiares, entre otras cosas mediante conoci-
mientos, servicios financieros, mercados y oportunidades 
para la generación de valor añadido.

2.4. Asegurar la sostenibilidad de los sistemas de produc-
ción de alimentos y aplicar prácticas agrícolas resilientes.

Objetivos de Desarrollo Sostenible

12.5. Reducir considerablemente la generación de dese-
chos mediante actividades de prevención, reducción, reci-
clado y reutilización

16.b. Promover y aplicar leyes y políticas no discriminato-
rias en favor del desarrollo sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible
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2.a. Aumentar las inversiones en la infraestructura rural, la 
investigación agrícola y los servicios de extensión, el desa-
rrollo tecnológico.

11.a. Apoyar los vínculos económicos, sociales y ambienta-
les positivos entre las zonas urbanas, periurbanas y rurales 

12.4. Lograr la gestión ecológicamente racional de los pro-
ductos químicos y de todos los desechos a lo largo de su 
ciclo de vida. 

12.7. Promover prácticas de adquisición pública que sean 
sostenibles.

Objetivos de Desarrollo Sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible

Objetivos de Desarrollo Sostenible

camp valenciàLES PROPOSTES DE 

La Unió propone que se incrementen las líneas de investigación 
pública para la búsqueda de alternativas al uso de etanol o 
residuos del petróleo como el CO2, en el proceso de desas-
tringencia del caqui.

Este logro ayudará a las personas productoras de caqui a 
lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

La Unió propone que, se planifiquen acciones para recuperar 
y promover el cultivo del algarrobo por sus diversos valores, 
entre los que hay que destacar entre otros: su elevado valor 
paisajístico, su gran potencial para afrontar la lucha contra el 
cambio climático, su gran capacidad para frenar la erosión y la 
desertización, control de incendios forestales, almacenamiento 
de CO2.

Conseguir esta propuesta ayudaría a las personas agricultoras 
productoras de algarroba a velar por sus intereses socioprofe-
sionales y clúster agroalimentario.

La Unió propone que el Aceite de Oliva Virgen (AOV) y el Aceite 
de Oliva Virgen Extra (AOVE) sea contemplado como alimento 
saludable y que el Ministerio no incluya el AOV y el AOVE en 
la lista nutricional Nutriscore por contemplar otros parámetros 
distintos a los nutricionales.

Este logro ayudará a las personas con explotaciones de oli-
var a lograr una mayor rentabilidad y competitividad, así como 
cumplir sus obligaciones agroalimentarias

La Unió propone que se pueda denominar horchata a la bebi-
da de chufa con una proporción de azúcar menor del 10%.

Este logro ayudará a las personas agricultoras productoras de 
chufa a lograr una mayor rentabilidad y competitividad.

Alternativas en la práctica de la 
desastringencia del caqui

Recuperación y promoción del cultivo 
del algarrobo

Calificación del aceite de oliva como 
alimento saludable

Contenido de azúcar en la horchata de 
chufa

En el QR puede ver lista de reproducción de nuestro canal 
de Youtube con los vídeos de nuestras propuestas. 

http://bit.ly/3bUziDh
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Proyecto Straw4Footwear: Técnicas de reciclado terciario de la 
paja de arroz y su conversión en materias primas para el calzado

La UNIÓ ha recibido la resolución positiva de la Agencia 
Valenciana de la Innovación (AVI), dentro de su programa 

de Proyectos Estratégicos de Cooperación, para participar 
como socio en el proyecto STRAW4FOOTWEAR. El objetivo 
de este programa de la AVI es apoyar el desarrollo de grandes 
proyectos de I+D+i en cooperación entre varios agentes del 
Sistema Valenciano de Innovación, como vía para el desarrollo 
de soluciones conjuntas a problemas de interés común. / José 

Castro

Concretamente, el consorcio de este proyecto está formado 
por 4 entidades valencianas:

-  Coordinador: Asociación de Investigación Industria Calzado 
y Conexas. INESCOP

- Universidad Miguel Hernández de Elche. UMH

- Analco Auxiliar Calzado SA. ANALCO

- LA UNIÓ Llauradora

El proyecto se va a desarrollar durante 24 meses y el inicio ha 
sido este pasado mes de octubre.

El objetivo principal del proyecto es la generación de una 
nueva cadena de valor industrial basada en el desarrollo de 
nuevos materiales para la industria del calzado a partir del resi-
duo de la paja del arroz.

Además del desarrollo de nuevos componentes para calzado 
basados en la biomasa, esta iniciativa propone un nuevo sis-
tema de recogida de la paja de arroz. Básicamente se trata de 
validar la recogida de la paja del arroz en húmedo a través de 
la utilización de unas máquinas que están diseñadas para la 
retirada y gestión de la nieve.

camp valenciàELS PROJECTES DE LA UNIÓ

Otro de los resultados necesarios e innovadores del proyecto 
es el cálculo y validación de los costes de recogida, secado y 
tratamiento para poder diseñar el modelo de negocio necesa-
rio que permita amortizar esta máquina, aportar un valor aña-
dido al sector arrocero y rebajar los costes de material para el 
sector industrial del calzado.

En definitiva, lo que el proyecto Straw4Footwear propone es 
un modelo de economía circular intrasectorial o de simbiosis 
industrial para el aprovechamiento de los residuos agrícolas 
en la industria del calzado, evitando su acumulación y su 
impacto negativo en el medioambiente, así como los costes 
económicos relativos a su gestión. Además, permitirá al sec-
tor del calzado desarrollar nuevos productos que realmente 
se conviertan en una alternativa viable a los convencionales 
y avanzar así hacia la descarbonización de la industria, tal y 
como establece el Gobierno de España en su Hoja de Ruta 
para la neutralidad climática.   
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ESTUDI// Actualitat, principals reptes i perspectives

El paper de les xicotetes explotacions en el sistema alimentari de 
la Unió Europea

Els Serveis de Recerca del Parlament Europeu han elaborat 
un estudi sobre “El paper de les xicotetes explotacions al 

sistema alimentari de la Unió Europea”. En ell, i a nivell global, 
conclou que la gran majoria dels 600 milions d’explotacions del 
món són xicotetes. Estimacions recents mostren que el 80% de 
totes les explotacions operen només en el 10% de les terres 
agrícoles, mentre que el 70% de totes les terres agrícoles es 
troben a l’1% de les explotacions més grans. En el cas de la 
Unió Europea, el 70% de tota la terra agrícola es troba al 7% de 
les explotacions més grans. / Redacció

camp valenciàACTUALITAT

Pel que fa a la dimensió d’una xicoteta dimensió, s’estableix 
només per a terres de cultiu i no entra a valorar si una persona 
disposa de terres i també de granges, i l’estudi, amb tota una 
sèrie d’advertències, l’estableix en menys de 5 hectàrees.

Estudis recents mostren que les explotacions de reduïda 
dimensió només representen el 30% de la producció mundial 
d’aliments. No obstant això, les finques xicotetes tenen més 
intensitat de cultiu o més rendiments que les explotacions més 
grans, i assignen una proporció més gran de la seua produc-
ció a l’alimentació. A la UE, l’agricultura a gran escala és el 
principal proveïdor d’aliments al sistema alimentari, però les 
xicotetes explotacions fan una contribució important.

Hi ha una distribució demogràfica mixta de les terres de cultiu 
que indica que mentre que les persones llauradores més joves 
tendeixen a administrar les finques més grans, moltes finques 
menudes són administrades per persones majors.

Les xicotetes explotacions constitueixen una forma tradicio-
nal de preservar la biodiversitat i exerceixen un paper clau en 
economies rurals, mantenint vives estes zones, preservant la 
identitat de productes regionals i oferint ocupació en regions 
amb menys oportunitats laborals.

 Xicotetes explotacions a la política agrària europea

A nivell de la UE s’ha destacat la importància de les xicotetes 
explotacions per a l’agricultura i les zones rurals i s’han disse-
nyat ferramentes específiques de la política agrària comuna 

per abordar-ne les necessitats. Tot i això, la distribució dels 
fons de la PAC reflecteix que el pagament de la renda agrària 
es basa en gran mesura en la superfície, i el 20% dels benefici-
aris rep el 80% del total dels pagaments d’ingressos agrícoles. 
Això pot contribuir a abandonar la producció per part de les 
explotacions més reduïdes, que depenen més del suport a la 
renda de la PAC, ja que esta subvenció té un efecte positiu per 
satisfer la bretxa entre la renda agrària i la no agrària.

La PAC posterior al 2022 es rep com una PAC més verda i justa 
per a les xicotetes i mitjanes explotacions. En el suport de la 
renda agrària, això es reflecteix en l’obligatorietat del pagament 
redistributiu per almenys el 10% dels pagaments agrícoles, jun-
tament amb altres instruments com el pagament voluntari a 
xicotets llauradors, el mecanisme de convergència interna, la 
reducció decreixent voluntària fins al 85% de l’ajuda a la renda 
que supere els 60.000 euros i limitació a 100.000 euros de l’aju-
da màxima a la renda per explotació.

Els fons de desenvolupament rural també poden donar suport a 
explotacions xicotetes mitjançant el cofinançament d’instruments 
financers o mitjançant mesures de desenvolupament rural.

Així mateix, les xicotetes explotacions es poden beneficiar de 
les normes i els fons de la UE per al funcionament eficient dels 
mercats agrícoles i de la política alimentària integral evocada 
per l’estratègia “de la granja la taula”.

Principals reptes i perspectives

Es preveu un canvi a les estructures agrícoles fins a l’any 2040, 
amb una disminució del número d’explotacions a la UE de 10 a 
4 milions, amb un augment de la seua grandària o intensitat. El 
canvi estructural agrícola ocorre com a resultat de la interacció 
de diferents impulsors, amb la política agrícola tenint només 
un impacte parcial en este procés. Per tant, si l’objectiu polític 
és frenar el ritme de desaparició de les xicotetes explotacions, 
primer hi ha algunes necessitats que cal abordar: millor accés 
a la terra i als mitjans de producció, els recursos financers i el 
mercat.

La diversitat d’activitats a l’explotació també és clau en ter-
mes de supervivència i creixement per a finques de dimen-
sions reduïdes que utilitzen estratègies com la diversificació 
d’activitats a la finca o l’adopció de sistemes de producció de 
qualitat. 
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camp valenciàACTUALITAT

LA UNIÓ ha sol·licitat el 
càlcul dels costos generats 
pels destriaments

Cada vegada la societat està més preocupada per l’impacte 
ambiental que genera l’activitat agrícola. Fruit d’esta pre-

ocupació, les persones llauradores valencianes s’estan obrint 
a noves maneres d’aprofitar els subproductes agraris. Tradi-
cionalment, el sector agroalimentari ha considerat als fruits no 
comercials i a les restes vegetals com productes no aprofita-
bles i que, a més, generen un cost econòmic per a les persones 
productores que estan obligats a desfer-se d’ells amb el menor 
impacte ambiental possible. / Redacció

En els últims anys s’estan posant en marxa iniciatives per 
valoritzar estos subproductes, com ara la producció d’adobs 
verds, bioestimulants, alimentació animal o el biogàs. No obs-
tant això, hi ha poques iniciatives dirigides a calcular el cost 
que suposa per les persones llauradores els destriaments 
(“destrios”) de fruites i hortalisses que, amb dubtosos criteris 
comercials, no tenen valor en el mercat.
 
La producció agrícola es realitza fonamentalment a l’aire lliure 
i està sotmesa als efectes climatològics o afecció de plagues 
i malalties que afecten al producte. Per tant, molt poca pro-
ducció arriba als abusius estàndards comercials d’aspecte i 
grandària, el que genera gran quantitat de “destrios” que es 
queden al camp. No obstant això, al produir-los es genera el 
mateix cost.
 
Es fa necessari, per tant, conèixer quin cost genera en les per-
sones productores estos “destrios”, ja que en els estudis de 
costos de producció es té en compte tota la producció poten-
cial sense descomptar-los i per tant desvirtua el resultat final.
 
Des de LA UNIÓ Llauradora i Ramadera, en este sentit, ha 
sol·licitat a la Conselleria d’Agricultura que impulse la rea-
lització, be a través de l’IVIA o de les Universitats públiques 
valencianes, dels estudis necessaris, per en primer lloc cal-
cular el percentatge mitjà de “destrios” que genera cadascun 
del cultius més implantats i, en segon lloc, el percentatge de 
reducció que suposa la fruita i hortalisses produïda però no 
comercialitzada, de tal manera que es puguen obtindre amb 
major aproximació els costos reals de producció.  

MEDI AMBIENT// Alt impacte social i econòmic

Distribuidor Ofi cial:

-  VENTA Y REPARACIÓN DE BOMBAS 
DE AGUAS LIMPIAS Y RESIDUALES

-  INSTALACIONES HIDRÁULICAS, ELÉCTRICAS 
Y EQUIPACION DE POZOS

-  INSTALACIÓN Y MANTENIMIENTO 
DE CENTROS DE TRANSFORMACIÓN

-  BOMBEO SOLAR, TELECONTROL, 
CALDERERÍA Y AFOROS

-  SISTEMAS DE FILTRADO Y TRATAMIENTO 
DE AGUA

C/ Senyera, 9  Polígono Industrial del Mediterráneo   
46560 MASSALFASSAR (Valencia)     

Tel. 96 140 08 66/61       
www.citi-sa.com · administracion@citi-sa.com

Servicio de Guardia para averías urgentes: 

96 140 08 66
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FISCALIDAD// Objetivo: mejorar el tratamiento fiscal al sector agrario

LA UNIÓ propone a Hacienda rebajar los módulos agrarios del 
IRPF y también las deducciones de la factura eléctrica y piensos

LA UNIÓ Llauradora i Ramadera ha presentado una serie 
de propuestas al Ministerio de Hacienda para mejorar el 

tratamiento fiscal al sector agrario en la Orden por la que se 
desarrollan para el año 2023 el método de estimación objetiva 
del Impuesto sobre la Renta de las Personas Físicas y el régi-
men especial del Impuesto sobre el Valor Añadido (Orden de 
módulos). / Redacción

LA UNIÓ ha llevado a cabo estas propuestas con el objetivo de 
paliar, en el plano fiscal, la grave crisis de costes que el sector 
productor de la Comunitat Valenciana ha sufrido en 2022 y los 
efectos que tengan en 2023.

La organización profesional agraria recuerda que en 2022 se 
ha dado un fuerte incremento de casi todos los costes de pro-
ducción, pero especialmente de los esenciales (fertilizantes, 
piensos, gasóleo agrícola,…), destacando que, de media, 
desde enero a octubre de 2022 se sitúan como mínimo entre 
un 27% (determinados tipos de piensos) y hasta un máximo 
del 143% (determinados tipos de fertilizantes) con respecto al 
precio promedio de 2021.

Este incremento en los costes de producción, sin embargo, no 
se habría visto repercutido en su totalidad en el precio perci-
bido por el productor por las deficiencias y desequilibrios que 
tiene la cadena alimentaria, hecho que refuerzan también los 
datos de Eurostat para el primer semestre de 2022 de índices 
de precios pagados e índices de precios percibidos.

En este contexto, LA UNIÓ propone que, de cara a garanti-
zar la viabilidad económica de las explotaciones que estarían 
asumiendo el incremento de estos costes de producción, los 
signos, índices o módulos del método de estimación objetiva 
del IRPF se reduzcan en la misma proporción que la subida de 
costes de producción en cada sector.

Además, la organización ha pedido también que la reducción 
sobre el rendimiento neto del 35% del gasto en gasóleo se 
aplique igualmente para la factura de la electricidad utilizada 
en el sector agrario, los piensos y los fertilizantes. Para estos 
últimos, la reducción contemplada en el proyecto de Hacienda 
es del 15%. La organización señala que estos costes son los 
capítulos de gasto más importante para las explotaciones y 
que las medidas previstas en el borrador de la orden de módu-
los no son suficientes para compensar las subidas de precio 
experimentadas.

camp valenciàACTUALITAT

En el escrito, se reclama también un tratamiento más favorable 
para las ayudas directas de la PAC y que, para las explotacio-
nes afectadas por casusas de fuerza mayor o circunstancias 
excepcionales, tributen por el mismo módulo que se aplica a 
las producciones de cada explotación, y no al 56%, tal y como 
prevé ahora la norma para 2022 cuando no haya ningún ingre-
so por venta y para 2023 cuando los ingresos por venta repre-
senten menos del 25% de los agrarios.

“Al corregir este hecho, en esta situación tan crítica para el sec-
tor y, sobre todo si se han producido situaciones especialmen-
te desfavorables, se permite que las ayudas puedan cumplir el 
papel que les otorga la PAC de garantizar las rentas agrarias”, 
comentan desde LA UNIÓ, recordando, además, que éstas 
dependen de media un 30% de las ayudas, necesarias para 
remunerar el alto nivel de exigencias de nuestro modelo pro-
ductivo. 

Ja s’ha publicat la Llei valenciana de Residus i Sòls con-
taminats on es veu reflectit el treball de LA UNIÓ durant 

els últims mesos i que quedarà pendent ara en matèria de 
cremes de restes vegetals a allò que s’establisca en la nor-
mativa estatal en tramitació.
 
L’article 3 de la Llei exclou a les restes agrícoles de l’àmbit 
d’aplicació, el que suposa no considerar-les com a residus, 
tal i com ve exigint LA UNIÓ.

La Llei Valenciana de Residus manté la crema de restes 
agrícoles com fins ara gràcies en part al treball de LA UNIÓ

En les cremes agrícoles, l’article 47, en resum, estableix 
que s’ha de complir allò que marquen els Plans Locals de 
Cremes, en la línia del que es venia fent fins ara.

LA UNIÓ vol felicitar el treball i debats dels grups parla-
mentaris de les Corts Valencianes que han contribuït a esta 
solució que no perjudica el sector agrari valencià.  

https://cutt.ly/Y0tjrT7

Ver enlaces:

https://cutt.ly/O0tl2f4
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METEOROLOGIA// Camp de Túria, la Plana Baixa i l’Horta Sud van ser les comarques amb més incidències

LA UNIÓ va reclamar mesures per a les persones afectades per 
la DANA de novembre

LA UNIÓ informa que la DANA de novembre va afectar sobre-
tot les comarques del Camp de Túria, la Plana Baixa i l’Horta 

Sud amb una superfície afectada que se situa sobre les 1.300 
hectàrees de cultiu. / Redacció

No obstant això, per al conjunt de la Comunitat les pluges van 
sert molt beneficioses per al camp. S’esperava amb molt de 
temor aquest episodi de fortes pluges, però al final van resultar 
positives en general, excepte en els llocs localment més afec-
tats, perquè recarregaran els aqüífers i estalviaran regs que 
suposaran un xicotet alleujament davant l’elevat preu actual de 
l’electricitat, augmentaran el calibre de les produccions pen-
dents de recol·lectar, netejaran els arbres davant possibles 
plagues i malalties i serviran per a regenerar les pastures per 
a alimentació animal.

La pedra va caure de forma molt localitzada a la comarca de la 
Plana Baixa, principalment en els termes municipals de Borriana, 
Les Alqueries i Nules, amb incidència en el cultiu dels cítrics, 
encara que amb danys relatius amb una mitjana del 10% apro-
ximadament. Hi havia perill amb la Clemenules per la humitat i 
les elevades temperatures posteriors pel vent de ponent que 
podrien originar l’aparició del pixat o de l’aiguat en la fruita.

camp valenciàACTUALITAT

A la comarca del Camp de Túria els danys van ser més gene-
ralitzats en bona part de la comarca i afectaren sobretot els 
cultius de cítrics, hortalisses i caqui.

LA UNIÓ assenyala que aquestes adversitats climatològiques 
estan cobertes per l’actual sistema d’assegurances agràries i 
va sol·licitar a Agroseguro que agilitzara els peritatges de les 
parcel·les afectades el màxim possible.

L’organització també va reclamar per a les persones afecta-
des la concessió d’ajudes directes, la condonació de l’IBI de 
les parcel·les cultivades i construccions presents en elles, la 
bonificació de les quotes de la Seguretat Social durant un any, 
l’establiment de préstecs amb interés subvencionat i també 
una sèrie d’actuacions i ajudes per a les cooperatives comer-
cialitzadores afectades. 

https://cutt.ly/50tkv2Z

Veure enllaços

https://cutt.ly/X0tlRYt



Increment dels pressupostos agraris del Consell amb 
aportacions de millora per part de LA UNIÓ

Com tots els anys, a finals del mes d’octubre el Consell apro-
va el Projecte de llei de pressupostos de la Generalitat per 

a l’exercici de 2023 i s’inicia el tràmit parlamentari a Les Corts 
que finalitza amb la seua publicació a finals de desembre al 
DOGV, després de debatudes les esmenes dels diferent grups 
parlamentaris i del debat al Ple de Les Corts. / Joanma Mesado

Pel que fa al pressupost agrari per a 2023, les grans mag-
nituds són que la Conselleria d’Agricultura experimenta un 
increment del 8,03% fins als 617.042.340 euros. Esta quantitat 
suposa que el Consell destina el 2,17% del seu pressupost 
total al sector agrari valencià i dels 5.606 euros de despesa 
per càpita del pressupost global, al sector agrari només es 
destinen 121 euros per valencià.

Analitzant breument el pressupost de la Conselleria d’Agricul-
tura, a la seua rama agrària destina la quantitat de 293.122.390 
euros, el que suposa un increment del 5,23% respecte a l’any 
2022 i, sense tindre en compte el capítol de personal i compra 
de bens, queda un total de 171.817.000 euros per a inversions 
en actuacions per part de la Conselleria.

Per direccions generals d’agricultura, la de PAC disposarà de 
l’1,92% més de pressupost que l’any 2022 amb un pressupost 
de 70366.320 euros; la direcció general de Desenvolupament 
Rural te un augment pressupostari del 20,99% i una quantitat 
de 23.205.520 euros i la direcció general d’Agricultura, Rama-
deria i Pesca disposarà d’un 196.367.800 euros, el que suposa 
un increment respecte el pressupost anterior del 6,01%. Per la 
seua part, hi haurà una injecció de 3.182.750 euros del Fons 
de recuperació per a mesures de resiliència en agricultura i 
desenvolupament rural.

Pel que fa a la rama de Medi Ambient de la Conselleria d’Agri-
cultura, tindrà un pressupost aproximat de 265.581.920 € i 
amb un increment de l’11,34% respecte a l’any 2022, deixa 
clara la tendència a un equilibri pressupostari amb els depar-
taments d’agricultura, ramaderia i pesca.

Peticions de LA UNIÓ incloses als pressupostos

LA UNIÓ va sol·licitar al setembre a la Conselleria d’Agricultu-
ra tota una sèrie de noves línies pressupostàries o increment 
pressupostari en algunes d’elles per millorar la situació de les 
persones llauradores i ramaderes. D’elles, algunes s’han tingut 
en compte i es veuen reflectides en el projecte de pressupos-
tos per al 2023.

Concretament son l’increment del pressupost per millorar la 
Sanitat Vegetal per treballar en el control i eradicació: Vespeta 
de l’ametler (Eurytoma amigdalí), Mosquit verd, Cotonet de 
Sud-àfrica (Delottococcus aberie), Cotonet del caqui (Pseudo-
coccus longispinus), Xilel·la fastidiosa, així com per a previn-
dre l’entrada i expansió de la Trioza eritreae, Citrus Black Spot, 
Thaumatotibia leucotreta, etc. En este cas, es passa de 24,5 
milions a 28 milions d’euros. 

LA UNIÓ va sol·licitar un increment de la línia d’ajudes a la 
millora de la competitivitat ramadera per a la implantació de 
les mesures contemplades en el Reial Decret d’Ordenació dels 
sectors porcí, aviar i boví. En esta línia s’ha passat d’1.800.000 
en 2022 que va ser ampliat fins a 4 milions, com es va dema-
nar per part de LA UNIÓ, als 5 milions d’euros en 2023. 

S’ha incorporat una línia d’ajuda per 500.000 euros per a l’em-
mallat de les varietats citrícoles que provoquen una pol·linitza-

camp valenciàEL TEMA DEL MES

ció creuada per complir amb l’acord sectorial del passat mes 
de febrer per anar millorant la situació del sector apícola i aca-
bar amb la publicació de l’Acord de la Pinyolà en pocs anys. 

LA UNIÓ va ser la primera organització que al 2021 va sol·lici-
tar i proposar la creació d’un AICA autonòmica per al control 
i inspeccions en la cadena alimentària que, finalment, la Con-
selleria va acceptar i ha creat l’AVICA a la que, a petició de LA 
UNIÓ, se li assigna un pressupost inicial de 75.000 euros per 
arrencar l’Agència. 

Finalment, LA UNIÓ va sol·licitar un increment del pressupost 
destinat a l’Institut Valencià d’Investigacions Agràries, princi-
palment per a la contractació i millora de les condicions del 
personal destinat a la investigació agraria. En este sentit, el 
pressupost  de l’IVIA s’ha incrementat en quasi un milió d’eu-
ros, passant de 17,5 milions a 18,5 milions, dels que mig milió 
d’este augment es destina a personal investigador. 

Esmenes al Projecte de pressupostos

Tot i tindre un nivell acceptable de peticions realitzades per LA 
UNIÓ que han estat acceptades, l’organització no considera 
que està tot aconseguit i per això ha presentat un document 
d’esmenes als diferents Grups Parlamentaris de Les Corts 
(PSPV-PSOE, PP, Ciudadanos, Compromís i Unides Podem) 
per a que les incorporen dins de les seues i així millorar la 
situació de les persones llauradores i ramaderes valencianes.

En esta línia, i de forma genèrica, les esmenes han anat dirigi-
des a millorar les mesures de bioseguretat de les casetes de 
cadàvers de Castelló, tant per les millores de les instal·lacions 
de recepció dels cadàvers com la gestió de la traçabilitat. Un 
altra esmena gira al voltant de la necessitat d’avançar en dis-
posar d’un mapa agronòmic que contempla la Llei d’Estructu-
res Agràries i com a ferramenta clau de coneixement del sector 
i, entre altres aspectes, millorar la convivència entre el sector 
citrícola i l’apícola.

Tot i existir, a petició de LA UNIÓ, una línia pressupostària 
dedicada a la vertebració del sector agrari mitjançant un pro-
cés electoral, s’ha esmenat la seua concepció i estructura ini-
cial perquè la Conselleria proposa aspectes que van en contra 
de la Llei Electoral General.

També s’ha proposat per part de LA UNIÓ la millora d’una 
línia de col·laboració tecnològica per tal que el seu resultat 
vaja al sector productor i, finalment, millorar el conveni amb els 
regants del sud d’Alacant per a disminuir el seu del regadiu a 
conseqüència de l’increment del preu de l’energia. 
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LA UNIÓ presenta esmenes a la Llei d’acompanyament dels 
pressupostos

Un any més, LA UNIÓ ha presentant a través del procés 
d’audiència i informació pública i dels diferents grups 

parlamentaris de les Corts Valencianes esmenes d’adició a  
l’Avantprojecte de llei de mesures fiscals, de gestió adminis-
trativa i financera i d’organització de la Generalitat per a 2023, 
més coneguda com a Llei d’acompanyament dels pressu-
posts. / Joanma Mesado

En esta ocasió, s’han presentat tres esmenes relacionades 
amb els sectors ramaders per la complexa normativa que han 
de complir i per la interpretació que, en alguns casos, es fan 
des de diferents departaments de la mateixa administració i 
que dificulten el normal exercici de l’activitat i per tant, fan que 
el sector perda competitivitat.

En primer lloc, gràcies al treball de LA UNIÓ, al 2021 es va 
aconseguir augmentar els llindars a partir dels quals era obli-
gat tramitar l’Impacte Ambiental de les explotacions ramade-
res. Per exemple, una granja de porcí d’engreix va passar d’un 
llindar de 400 places a 800 per a tindre esta obligació, una 
explotació de boví d’engreix de 100 a 300 o una d’oví-cabrum 
de 500 a 1.000 places.

Tot i això, no es va arribar al nivell establert a les comunitats 
autònomes veïnes, la qual cosa fa que el nostre sector rama-
der siga menys competitiu i burocràtic provocant que algu-
nes de les noves granges que es volen instal·lar, opten per 
fer-ho en estes comunitats veïnes. En l’exemple d’abans, a 
estes comunitats el llindar a partir del que és obligat tramitar 
l’Impacte Ambiental està establert en 2.000 places per a porcí 
d’engreix, boví d’engreix en 600 i oví-cabrum en 2.000 places.

Per tant, LA UNIÓ ha presentat una esmena argumentada per 
a que es torne a modificar la normativa per a que s’adapte a 
la normativa estatal i els llindars estiguen al mateix nivell que 
tenen les granges de les autonomies veïnes.

La segona esmena justificada va dirigida a que dins de la 
mateixa Conselleria d’Agricultura, mitjançant un Ordre, s’unifi-

quen i es fixen els criteris de càlcul de volums de producció de 
purins ja que en l’actualitat la Secció de Qualitat Ambiental i el 
Servei d’Impacte Ambiental no accepten els valors autoritzats 
establerts a una resolució de la direcció general d’Agricultura, 
Ramaderia i Pesca, perquè no la considera com autoritat com-
petent en matèria ambiental. Des de LA UNIÓ s’aposta clara-
ment en que estos valors de càlculs siguen els que actualment 
contempla la resolució de la direcció general d’Agricultura.

I, finalment, la tercera de les esmenes que ha presentat LA 
UNIÓ ha estat la d’establir una exempció per a les explotacions 
existents per a no considerar com a “modificació substancial 
de l’activitat” la construcció de basses de purins per complir 
amb l’actual normativa que obliga a que les explotacions de 
porcí disposen de basses de fems tancades i impermeabilit-
zades, amb la mida per poder emmagatzemar la producció 
d’almenys 3 mesos. 
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PACTO VERDE EUROPEO// Estrategia de la Granja a la Mesa

LA UNIÓ pide al ministro Planas consensuar la relación de 
productos fitosanitarios imprescindibles para el sector

LA UNIÓ Llauradora, ante el impacto que tendría sobre el 
sector agrícola la reducción de plaguicidas de síntesis que 

prevé la Comisión Europea, pide al Ministerio que elabore un 
estudio de las materias activas utilizadas en España para esta-
blecer un listado de los más necesarios, buscar alternativas y 
minimizar las consecuencias de la entrada en vigor de esta 
medida. LA UNIÓ ve con gran inquietud el plan de la Comisión 
dado que, sin alternativas eficaces, se pondría en riesgo la 
protección vegetal ante plagas y enfermedades. / Redacción

La Comisión Europea, dentro de la estrategia “Farm to fork” y 
en consonancia con el Pacto Verde Europeo, quiere promover 
un sistema alimentario “sano y sostenible”. Ese plan estable-
ce que la Comisión Europea debe tomar medidas adiciona-
les para reducir el uso y el riesgo globales de los plaguicidas 
químicos en un 50%, así como el uso de los plaguicidas más 
peligrosos en un 50% de aquí a 2030.

En este sentido, la propia comisaria Europea de Sanidad, Ste-
lla Kyriakides ya ha dicho que no se va a imponer un enfoque 
único para todos, sino que, en consideración al progreso his-
tórico y nacional en el uso de pesticidas, cada estado miembro 
establecerá sus propios objetivos de reducción dentro de unos 
parámetros que garanticen que se van a cumplir los objetivos 
de la estrategia.

Dentro de este plan, cada Estado miembro ha de determinar 
unas normas específicas para cada cultivo, estableciendo e 
identificando las alternativas a utilizar en lugar de los plaguici-
das químicos por lo que LA UNIÓ destaca que es importante 
conocer bien la realidad del sector ya que el Estado podrá fijar 
sus propios objetivos de reducción teniendo en cuenta nues-
tras propias particularidades.

camp valenciàACTUALITAT

La organización ha expresado su preocupación y ha envia-
do un escrito al ministro de Agricultura, Luis Planas, para que 
desde la Dirección General de Sanidad de la Producción Agra-
ria realice un listado de todas las materias activas que se uti-
lizan en la agricultura española, ordenándolas según nivel de 
riesgo y relevancia para los diferentes sectores en la lucha y 
control de plagas y enfermedades.

Una vez realizado este estudio, y con la finalidad de que el 
sector y la administración agraria española se anticipen a la 
entrada en vigor de las diferentes normativas que obligarán a 
la retirada de productos fitosanitarios, se deberían consensuar 
aquellas materias activas que pueden ser retiradas dentro de 
la estrategia europea de la Granja a la mesa y que no afecten 
a la disponibilidad de métodos que garanticen una eficiente 
sanidad vegetal en los distintos cultivos.

Asimismo, todo parece indicar que la Comisión Europea va a 
establecer una medida más flexible en fitosanitarios, no así en 
antibióticos veterinarios, de manera que la reducción de fito-
sanitarios se realizará sobre el 50% del indicador armonizado 
de riesgo, el HRI1. Este indicador, básicamente, se obtiene de 
la multiplicación entre toneladas y riesgo del producto. En esta 
operación los productos de menos riesgo multiplican por 1 y 
los de más riesgo lo hacen por 64. En consecuencia, la aplica-
ción de la Estrategia de reducción de fitosanitarios en el ámbito 
estatal dependerá de si se reduce el 50% de pocos productos 
de mayor riesgo para no dejar usar muchos productos de bajo 
riesgo o viceversa. 

Unión de Uniones denuncia que la renta agraria está cayendo 
y afecta de lleno a los agricultores y ganaderos profesionales

Unión de Uniones de Agricultores y Ganaderos, de acuer-
do con los datos obtenidos de la Agencia Tributaria, 

resalta que la mala situación en el sector agrario era ya una 
realidad fehaciente en 2019. / Redacción

Unión de Uniones se ha hecho con los últimos datos dispo-
nibles (2019) relativos al número de declaraciones de  IRPF 
con actividad agraria y su peso en los ingresos totales y en 
ellos se revela que la situación en 2019 empeora respecto a 
los años anteriores.

La organización agraria destaca que se reduce en un 3,14% 
las declaraciones con actividades agrícolas con respecto a 
2018, porcentaje que llega hasta casi 13% si se compara 
con 2014 y que por primera vez es inferior al millón (984.610 
declaraciones). Esta evolución negativa -que es de temer 
que se mantenga cuando se publiquen los datos de 2020 
y 2021- es aún más preocupante porque afecta fundamen-
talmente a los agricultores profesionales, ya que se obser-

va una reducción de las declaraciones con más peso de 
la renta agraria sobre los ingresos totales, mientras que 
aumentan las que dependen en menor medida de los ingre-
sos agrarios, en un 25% o menos.

A nivel estatal, los tramos profesionales (más del 50% de 
ingresos totales procedentes de la actividad agraria) se 
habrían reducido en un 11,1% respecto de 2018; una tónica 
con la misma tendencia se habría dado en las Comunidades 
Autónomas de Andalucía (reducción del 15% de declaracio-
nes de estratos profesionales), Madrid (13%), Castilla-La 
Mancha (13%), Comunitat Valenciana (12%) o Extremadura 
(10%), si bien esta tendencia es generalizada en todas las 
autonomías.

Así, en 2019 se habría producido una “desprofesionaliza-
ción” del sector, que alcanza porcentajes de declaraciones 
profesionales de 2014-2015 (considerando a aquellas que 
tienen un elevado peso de la renta agraria sobre los ingresos 
totales)  

Ver enlace: https://cutt.ly/y0tkok2
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ÀRBRES SINGULARS// Caldria que els propietaris reberen una ajuda pel seu manteniment

LA UNIÓ reclama a Conselleria d’Agricultura que actualitze el 
catàleg d’arbres monumentals i singulars

LA UNIÓ Llauradora sol·licita a la Conselleria que duga a terme 
una actualització del catàleg d’arbres monumentals i singulars, 

l’última revisió dels quals data ja del 15 de gener de 2020. Cal 
assenyalar que la Generalitat va ser pionera, gràcies a la iniciati-
va de LA UNIÓ, per a protegir i frenar entre altres coses l’espoli 
d’oliveres monumentals, amb la llei 4/2006 de Patrimoni Arbori 
Monumental. En 2018 es va aconseguir també un reglament que 
protegia també les oliveres de més de 350 cm. / Redacció

Transcorregut aquest temps cal avançar i actualitzar el cens 
d’arbres d’oliveres catalogades i identificades com a monu-
mentals en zones de cultiu tradicional la conservació dels 
quals és prioritària. Però també cal aconseguir -com advoca 
LA UNIÓ- que els seus propietaris obtinguen una ajuda que 
contribuïsca a mitigar els sobrecostos per la seua cura, que 
seria també una compensació a la pèrdua de producció que 
representa el seu manteniment en detriment de noves planta-
cions més joves i productives.

En aquest sentit, les intenses gestions realitzades per LA UNIÓ 
davant la Conselleria d’Agricultura han fructificat perquè dins 
de l’ajuda associada a l’olivar amb dificultats específiques i 
alt valor mediambiental hi haja en la pròxima PAC una ajuda 
específica per als olivars centenaris i que podria estar entre 
els 21 i 42 euros/hectàrea, segons la dimensió de l’explotació, 
sempre que estiguen dins del SIGPAC. Es tractaria així d’una 
ajuda a l’olivar tradicional i amb un alt valor mediambiental que 
compense l’esforç dels llauradors professionals (llauradors 

camp valenciàACTUALITAT

actius) per mantindre el cultiu i l’activitat en les nostres zones 
que tenen fortes limitacions per a això.

D’altra banda, LA UNIÓ també ha presentat una proposta 
d’ajuda agroambiental per als cultius de secà (olivar, frui-
ta seca, vinya i cereal) perquè la Conselleria d’Agricultura 
ho incloga en el Programa de Desenvolupament Rural de la 
Comunitat Valenciana. L’organització agrària ressalta la impor-
tància estratègica que tots aquests cultius tenen per a l’activitat 
econòmica de les zones d’interior, en risc de despoblació, i 
que per les seues característiques són menys competitives que 
les zones de regadiu. Amb això advoca per donar una ajuda 
addicional de 100 euros/hectàrea perquè realitzen pràctiques 
beneficioses per al medi ambient, com la lluita biològica contra 
plagues i malalties de cadascun d’aquests cultius o pràctiques 
sostenibles per al cultiu. 

GARROFES// La falta de control impedeix garantir la traçabilitat

LA UNIÓ alerta dels problemes que ocasionen les 
compravendes de garrofes procedents d’arbres o horts 
disseminats

LA UNIÓ ha constatat en les últimes dates un augment 
de compravendes de garrofes procedents d’arbres o 

horts disseminats. El gran valor que ha adquirit en els últims 
temps la garrofa ha provocat que molts propietaris d’aquests 
arbres o horts disseminats, no considerats per la legislació 
actual com a producció agrícola, estiguen venent la seua 
producció sense cap mena de garantia. / Redacció

El descontrol d’aquesta pràctica podria implicar alguns 
perills que seria convenient solucionar per a posar un poc 
d’ordre en un sector que tradicionalment ha sigut molt resi-
dual, però que ara sembla remuntar.

El desconeixement de la procedència de la garrofa no 
garanteix la imprescindible garantia fitosanitària exigida als 
productors i pot posar en perill la salut del consumidor que 
no té la seguretat que només s’hagen utilitzat productes 
autoritzats.

També les vendes d’aquestes garrofes d’arbres i horts dis-
seminats podrien facilitar la venda de garrofes robades, ja 
que amb l’argument que procedeix d’un hort o arbre disse-

minat es legalitzaria la compravenda de producció robada 
provinent de productors agrícoles.

És imprescindible, doncs, per a qualsevol operació de com-
pravenda, segons l’organització agrària, tindre coneixement 
de la procedència (identificació cadastral) i titularitat, de tal 
manera que es puguen exigir responsabilitats en el cas que 
es detecte un frau.

Per aquests motius, LA UNIÓ, i a fi de donar a conéixer la 
seua posició sobre aquesta qüestió que en les últimes setma-
nes ha generat incertesa no només als propietaris d’arbres o 
horts disseminats, sinó també als llauradors, ha traslladat una 
proposta a la Conselleria d’Agricultura perquè en la compra-
venda de tots els productes primaris i agroalimentaris proce-
dents d’arbres o horts disseminats, entre els quals s’inclou 
la garrofa, siga imprescindible la presentació del Document 
d’Acompanyament i Traçabilitat Agrària (DATA) que garantis-
ca la seua traçabilitat i seguretat al consumidor. 

Veure enllaç: https://cutt.ly/R0tlpxW
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CÍTRICS// Es demana que s’analitzen les conseqüències econòmiques i fitosanitàries

LA UNIÓ denuncia que el tractat comercial UE-Sud-àfrica LA UNIÓ denuncia que el tractat comercial UE-Sud-àfrica 
compleix ja sis anys i no hi ha informació sobre la seua revisiócompleix ja sis anys i no hi ha informació sobre la seua revisió

LA UNIÓ Llauradora denuncia que l’any passat es van com-
plir ja cinc anys des de la signatura de l’acord de lliure 

comerç entre la UE i l’Àfrica meridional, entre els països del 
qual està Sud-àfrica, i no existeix cap informació sobre el seu 
procés de revisió com seria desitjable i necessari. L’article 116 
de l’Acord especifica que totes dues parts podran revisar ínte-
grament l’Acord, com a més tard, cinc anys després de la seua 
entrada en vigor, que va ser a l’octubre de 2016. / Redacció

El secretari general de LA UNIÓ, Carles Peris, indica que “ins-
tem la Comissió Europea i a la resta d’institucions de la UE i, 
en el nostre cas, al Govern d’Espanya, al fet que impulsen la 
revisió d’aquest i s’analitze en profunditat la seua repercus-
sió comercial, així com les conseqüències fitosanitàries que 
existeixen sobre el sector citrícola europeu. Ratificar o subs-
criure acords com el de Sud-àfrica és un greu error, perquè 
no existeixen estudis ni dels seus efectes comercials ni de les 
conseqüències econòmiques, socials i mediambientals de la 
possible entrada d’una plaga o malaltia, circumstància que ja 
estem pagant amb el Cotonet de Sud-àfrica”.

Segons les dades recaptades per LA UNIÓ, des que es va 
subscriure l’acord en 2016 hi ha hagut un total de 191 intercep-
cions de cítrics a la UE amb plagues procedents de Sud-àfri-
ca. El creixement ha sigut progressiu, des de les 3 del primer 
any al rècord aconseguit l’any passat amb 54. La major part 
d’aquests rebutjos, a més, són de plagues molt nocives com 
la Falsa Arna o Thaumatotibia leucotreta o de la “Taca negra” 
o càncer dels cítrics, la qual cosa motiva la petició de LA UNIÓ 
perquè s’eleven les exigències i els controls en origen.

A més, les intercepcions durant els mesos d’octubre i novem-
bre han sigut 80, és a dir, el 42% del total. Aquesta dada és 
significativa ja que l’acord especifica que des del 15 d’octubre 

fins al 30 de novembre poden entrar taronges sud-africanes 
amb un aranzel que progressivament va baixant fins que des-
aparega definitivament en 2025. Les mesures acordades en 
el seu moment per a ampliar el període comercial de l’acord 
del 15 octubre al 30 de novembre han provocat, per tant, un 
increment del volum d’importacions i distorsions de mercat 
importants. Per això des de LA UNIÓ s’aposta per restablir el 
marc anterior a l’acord perquè exporten taronges només fins 
al 15 d’octubre i establir una data límit en mandarines fins al 
15 setembre, per a posteriorment tornar a un règim aranzelari 
que ordene el comerç en moments quan la producció europea 
de cítrics no és deficitària i a més amb l’agreujant que arriben 
amb una elevada petjada de carboni i amb greu risc d’entrada 
de plagues i malalties.

El sistema de producció més sostenible i segur com és el de la 
Unió Europea depèn de tindre una bona sanitat vegetal i, cada 
vegada més, fer-ho de manera biològica. A més, la producció 
valenciana i estatal està orientada al mercat en fresc i si entren 
noves plagues o malalties provocaria una situació insosteni-
ble per una caiguda important de fruita comercial destinada al 
mercat en fresc, on Europa és el seu principal mercat.

Per totes aquestes circumstàncies i davant el perill que com-
porten, LA UNIÓ sol·licita a les autoritats comunitàries que 
actuen en conseqüència i verifiquen que s’està aplicant de 
manera correcta el reglament aprovat del tractament en fred 
per part de Sud-àfrica i que s’amplie a mandarines i aranges.

Carles Peris indica que “l’entrada d’una nova plaga o malaltia 
incrementaria els costos dels tractaments i posaria en dubte el 
compliment dels compromisos que comporta la política euro-
pea de la Granja a la taula. No es poden retirar ací matèries 
actives que ens deixen sense eines a les persones citriculto-
res i al mateix temps deixar de protegir la sanitat vegetal duna 
manera adequada”. 
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CÍTRICS// Es poden trobar en els lineals de la distribució comercial

Noves analítiques de LA UNIÓ revelen la presència de cítrics Noves analítiques de LA UNIÓ revelen la presència de cítrics 
importats amb pesticides l’ús dels quals està prohibit a la UEimportats amb pesticides l’ús dels quals està prohibit a la UE

Les noves analítiques de LA UNIÓ Llauradora en un laboratori 
homologat han detectat, per quart any consecutiu, la pre-

sència de matèries actives de pesticides en cítrics (taronges i 
llimes) procedents de Sud-àfrica i l’Argentina en la distribució 
comercial l’ús de les quals està prohibit a la Unió Europea. 
L’organització ha comprat en diversos establiments de la distri-
bució comercial amb major implantació en la Comunitat Valen-
ciana cítrics procedents de Sud-àfrica i l’Argentina en aquest 
inici de campanya i els ha portat a analitzar a un laboratori 
homologat de la Comunitat Valenciana. / Redacció

Les proves analítiques tornen a ser contundents i es tornen a 
detectar matèries actives l’ús de les quals està prohibit a la Unió 
Europea. Entre altres substàncies es troba la carbendazima, que  
està prohibida a la UE des de juny de 2016. També hi ha alguna 
detecció amb fins a sis matèries actives; unes altres amb subs-
tàncies l’ús de les quals és legal, però sempre que es comercia-
litze amb LMR zero que no és el cas. Així mateix, s’han descobert 
matèries actives que el Ministeri d’Agricultura no autoritza, unes 
altres no permeses en cítrics, algunes només autoritzades per a 
cultiu en hivernacle i altres per a mandarines sensibles a la alter-
naria que no és el cas de la varietat on s’ha trobat. En definitiva, 
un autèntic embolic al qual ningú posa límit.

Totes les mostres analitzades per LA UNIÓ superen amb escreix 
el nombre de matèries actives que recomanen les cadenes de 
distribució als proveïdors citrícoles valencians. “Dona la sensació 
així que el que se’ns exigeix a nosaltres és més estricte que el 
que es demana als productes importats, d’ací ve que calga pre-
guntar a la distribució comercial per la diferent vara de mesurar 
que empren segons siga la procedència”, afirma LA UNIÓ.

LA UNIÓ reitera una vegada més davant aquestes dades l’exi-
gència d’una reciprocitat en les formes de producció de cítrics 

a la UE i en aquells països que entren la seua fruita als paï-
sos comunitaris, que s’adquirisquen d’una vegada per sempre 
compromisos i que les cadenes de distribució garantisquen als 
consumidors aquests mateixos estàndards. “Nosaltres cultivem 
amb les normes productives més estrictes a nivell mundial, men-
tre uns altres ni són tan sostenibles ni segurs”, diu Carles Peris, 
secretari general de LA UNIÓ, qui reitera que “no podem con-
sentir que continuen entrant cítrics importats de països tercers 
amb matèries actives l’ús de les quals tenim prohibit a la Unió 
Europea. Per això, sol·licitem al Ministeri d’Agricultura que inten-
sifique la seua pressió a Brussel·les perquè s’adopten les clàu-
sules espill i s’aconseguisca la reciprocitat en les produccions”.

L’organització insta també a empreses importadores i cadenes 
de distribució al fet que rebutgen aquells cítrics dels seus pro-
veïdors que continguen matèries actives de pesticides que no 
es poden emprar en l’àmbit de la Unió Europea. Tant els impor-
tadors com la distribució donarien mostra de sensibilitat cap als 
llauradors valencians, però sobretot davant els consumidors.

LA UNIÓ demana també a les cadenes de distribució que 
aposten pel producte de proximitat una vegada ja iniciada la 
campanya d’ací en mandarines perquè es garanteix fruita de 
qualitat i amb major seguretat alimentària. “Animem als con-
sumidors que vagen a la distribució comercial al fet que exi-
gisquen i compren cítrics d’origen valencià perquè comença a 
haver-hi presència de clementines i en breu estaran ja també 
les primeres taronges”.  

LA UNIÓ assessora als seus associats en diverses reclamacions LA UNIÓ assessora als seus associats en diverses reclamacions 
per incompliments de contractes de cítricsper incompliments de contractes de cítrics

LA UNIÓ Llauradora aconsegueix èxits en alguns casos d’in-
compliment de contractes de compravenda de cítrics i actu-

acions contràries a la bona fe. / Redacció

És el cas per exemple de l’empresa Exportaciones Ciscar de 
Piles (La Safor), on finalment s’ha aconseguit cobrar el preu 
estipulat en el contracte i que no s’aplicara el 3% de corretatge. 
El comerç va recol·lectar d’una de les persones afectades un 
total de 139.572 quilos, però després només van considerar en 
la liquidació que eren aptes per a comercialitzar 128.855 qui-
los. Igualment, i en contra del convingut, van rebaixar el preu a 
0,14 €/kg més l’IVA quan l’estipulat en el contracte era 0,23 €/
kg més IVA. Finalment, per si no fora poc tot l’anterior, se’ls va 
aplicar un descompte del 3% en la liquidació per un import de 
544 euros per “minvaments”, una rebaixa que ni ve recollida 
en el contracte ni tampoc s’ha justificat, la qual cosa suposa-
va, segons el parer de l’organització, una actuació abusiva i 
contrària a dret. Amb tot això que havia fet l’empresa comerci-
alitzadora, aquest llaurador afectat únicament hauria percebut 

17.251,43 euros dels 32.607,48 euros que li correspondrien 
pel seu contracte. Ara, gràcies a les gestions de LA UNIÓ, ha 
cobrat el que li pertocava.

Per a solucionar de manera amistosa totes aquestes situaci-
ons, LA UNIÓ aconsella als seus associats que requerisquen 
a les empreses a que facen front als compromisos de paga-
ment adquirits en el contracte i en el cas de no fer-los efectius 
exercitar les accions judicials en defensa dels seus interessos. 
Per a la realització dels requeriments i, en el seu cas, la pre-
sentació de les demandes, oferim els serveis d’Integral Legal 
Management, S.L.

 Carles Peris, secretari general de LA UNIÓ, indica que “algu-
nes empreses juguen amb el manteniment de moltes famílies, 
abusant dels llauradors, quan els fan signar uns contractes que 
no compleixen. No pot haver-hi més incompliments i abusos en 
aquest cas i, per això, com a organització agrària que està al 
costat dels llauradors valencians, no podem més que denun-
ciar i recomanar l’exercici d’accions judicials, si fora necessari, 
per a posar fi a aquests atropellaments”.  
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CÍTRICS// Accions promocionals

La Generalitat impulsa la marca ‘Taronja Valenciana’ i inicia una La Generalitat impulsa la marca ‘Taronja Valenciana’ i inicia una 
campanya de promociócampanya de promoció

La Generalitat ha impulsat, al costat del sector, la creació de la 
marca ‘Taronja Valenciana’ i el desenvolupament d’una cam-

panya promocional per a reforçar la presència dels productes 
citrícoles de la Comunitat Valenciana en els mercats. / Redacció

En un acte celebrat al Palau dels Comunicacions de València, 
i al qual va assistir LA UNIÓ, es va presentar la marca registra-
da pel Consell Regulador IGP Cítrics Protegits, que identifica el 
segell de qualitat dels cítrics cultivats en la Comunitat Valencia-
na. A l’acte van assistir el president de la Generalitat, Ximo Puig, 
i també la consellera d’Agricultura, Desenvolupament Rural, 
Emergència Climàtica i Transició Ecològica, Isaura Navarro.

La campanya està dissenyada per l’estudi Lavernia & Cienfue-
gos i anirà acompanyada d’una campanya de publicitat, ideada 
per AGR Food Màrqueting, que comença enguany i que té voca-
ció de continuïtat amb major pressupost cada any. Porta per 
lema ‘Tria sentiment’ i es desenvoluparà primer en la Comunitat 
Valenciana per a després estendre’s a la resta d’Espanya i l’any 
que ve, a països de la UE. Les dues primeres fases tenen un 
pressupost, cadascuna d’elles, de 500.000 euros.

En concret, aquesta iniciativa promocional persegueix dos 
objectius: augmentar el consum de taronja i reforçar la iden-
tificació de la taronja amb la Comunitat Valenciana. De fet, el 
territori valencià cultiva el 2% dels cítrics en el món i concentra 
el 14% de l’exportació global.

Es tracta de facilitar la identificació del producte valencià i 
d’oferir al mercat aquest segell de qualitat, ha explicat Puig, 

que ha insistit en la unitat amb la qual està actuant el sector 
citrícola en diferents àmbits, també en el disseny d’aquesta 
marca, per a aconseguir que el camp valencià augmente la 
seua rendibilitat. 

Èxit de la campanya de promoció a Europa dels cítrics en xarxes Èxit de la campanya de promoció a Europa dels cítrics en xarxes 
socials en la que col·labora LA UNIÓsocials en la que col·labora LA UNIÓ

La Direcció General d’Internacionalització de la Conselleria 
d’Economia Sostenible, amb coordinació de la Conselleria 

d’Agricultura, impulsen des de fa uns tres anys una campa-
nya de promoció dels cítrics valencians a través de les xarxes 
socials a diferents països europeus i  amb la que col·labora LA 
UNIÓ i l’IGP Cítrics Valencians. / Redacció

L’objectiu de la campanya, desenvolupada al Regne Unit i 
Alemanya, ha estat impulsar el coneixement i consum de les 
taronges i mandarines valencianes amb valors associats a 
l’elevada qualitat, salut i la sostenibilitat en la seua producció.

La campanya s’ha desenvolupat entre el 16 i el 31 d’octubre 
amb una inversió modesta però efectiva de 85.000 euros dels 
pressupostos de la Direcció General d’Internacionalització que 
lidera Dolores Parra. 

Els elements de la campanya amb tota la informació publicità-
ria pels quals les persones consumidores d’eixos països han 
de consumir els cítrics valencians es troben al web http://www.
europeanfood.org/.

Al mercat alemany, la campanya s’ha centrat a les ciutats de 
Berlín, Hamburg, Munich, Colònia i Frankfurt; i al Regne Unit a 
Londres, Birmingham, Glasgow i Leeds, i dirigit tot a les per-
sones amb interés en un estil de vida saludable, per la cuina, 

pels productes gourmet, l’ecologia i el medi ambient, per la 
família i els viatges.

La campanya ha superat els objectius plantejats inicialment, 
obtenint una millora del 4,45% pel que fa als impactes, i desta-
ca el resultat obtingut al Regne Unit, un mercat en el que s’ha 
aconseguit el doble de la mitjana d’este tipus de campanyes 
digitals.   

Veure enllaç: https://cutt.ly/F0tljT4
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OLI// Es demana una normativa única dels olis d’origen vegetal

LA UNIÓ insta el Ministeri d’Agricultura que defense una LA UNIÓ insta el Ministeri d’Agricultura que defense una 
harmonització de la normativa d’oli a nivell europeuharmonització de la normativa d’oli a nivell europeu

LA UNIÓ Llauradora, davant la consulta pública prèvia a 
l’elaboració del projecte de Reial decret pel qual s’aprova 

la norma de qualitat dels olis vegetals comestibles, demana al 
Ministeri d’Agricultura que promoga una harmonització de la nor-
mativa de qualitat a nivell de la Unió Europea (UE). / Redacció

LA UNIÓ, que ha presentat les seues propostes a través de la 
seua organització estatal Unión de Uniones, reivindica que es 
pressione a la UE perquè en tots els països membres existisca 
una normativa única que regule a nivell comunitari la produc-
ció i comercialització dels olis d’origen vegetal diferents a l’oli 
d’oliva.

L’organització considera que s’ha de ser ambiciós a l’hora 
d’elaborar aquest RD i que el mateix ha de respondre a la rea-
litat actual, així com a la necessitat dels productors i els hàbits 
de consum.

Així, des del seu punt de vista, la realitat productiva, nutricional 
i comercial de l’oli d’oliva és totalment diferent a la de la resta 
d’olis vegetals, per la qual cosa és imprescindible actualitzar i 
desenvolupar una norma de qualitat pròpia per als olis vegetals 
diferents dels d’oliva, que s’adapte a les necessitats normati-
ves específiques d’aquest sector.

En aquest sentit, l’organització creu que la nova normativa ha 
d’incorporar, a través d’annexos per a evitar canvis substanci-
als, altres tipus d’oli dels contemplats que podrien ser deman-

dats en el futur i que ja l’estan sent. Alguns d’aquests olis que 
estan molt demandats, produïts o no a Espanya, són oli de 
sèsam, de lli, d’ametla, avellana, de llavors de xia o de cànem.

Finalment, respecte a l’etiquetatge, demana que siga obligatori 
reflectir el país o zona origen de producció, inclòs els que utilit-
zen matèries primeres produïdes en l’estat espanyol.

“És important que el consumidor conega què està comprant 
i tinga accés a aquesta informació per a poder-ho posar en 
valor”, comenten des de l’organització. “L’etiquetatge sempre 
és el nostre cavall de batalla perquè és, al cap i a la fi, el que 
ofereix tangibilitat al producte abans de comprar-lo”.

En la mateixa línia, insisteix que cal definir molt bé què és oli 
i aquest ha de ser únicament provinent dels vegetals; per la 
qual cosa quan l’origen siga animal, en tot cas, s’haurien de 
dir greixos.

“Cal nomenar a les coses pel seu nom perquè si no es fa 
també s’està donant una informació errònia, al consumidor i al 
mercat”, conclouen. 

UVA DE MESA// Bajos precios y costes disparados

LA UNIÓ lanza un SOS a los consumidores para que compren LA UNIÓ lanza un SOS a los consumidores para que compren 
uva de mesa autóctona para salvar una campaña desastrosauva de mesa autóctona para salvar una campaña desastrosa

LA UNIÓ Llauradora señala que los precios de la uva de 
mesa de esta campaña, tanto de las variedades tempra-

nas como Doña María o Red Globe como de la más tardía 
Aledo característica de la Nochevieja, son muy bajos y los 
costes de producción están disparados.  / Redacción

Ante esta situación, LA UNIÓ pide a los consumidores que 
compren la uva autóctona que posee una frescura y calidad 
inigualable, en una apuesta por los productos de proximidad 
frente a la de otros países. En este sentido, Enrique Sán-
chez, responsable del sector de la uva de mesa de LA UNIÓ, 
indica que “consumir nuestra uva es fundamental para la 
economía de nuestra tierra, para crear empleo y para evitar 
el abandono de más parcelas agrícolas”. La producción y 
comercialización de la Uva del Vinalopó con DOP genera 
numerosos puestos de trabajo directo, lo cual es un impacto 
determinante en la economía del territorio y de los pueblos 
en la que se produce.

En estos momentos los precios que marca la Conselleria 
oscilan en la variedad Aledo sobre los 0,60 €/kg y a la baja, 
mientras que por las mismas fechas de la campaña pasada 
se situaban entre 0,90 €/kg y 1 €/kg, por lo que la diferencia 
es notable.

Mientras tanto, los costes de producción se han elevado de 
media un 30% más que en anteriores campañas. El precio del 
agua ha pasado de 25 a 47 céntimos por metro cúbico, o los 
fertilizantes han aumentado el doble de su coste habitual.  Por 
subir, lo han hecho hasta las bolsas de papel que envuelven 
la uva para el embolsado, que consiste en añadir de manera 
artesanal un saco o bolso durante el verano para proteger 
al racimo de posibles elementos externos, tanto de ataque 
de posibles insectos o aves o meteorológicos, consiguiendo 
retrasar la maduración y darle una calidad excelente.

“Nos están pagando precios de hace 30 años y los costes 
nos han subido una barbaridad, así es muy difícil aguantar 
en las explotaciones. Los mercados no están mostrando 
el tirón de otros años y vivimos con angustia la campaña. 
Por ello pedimos auxilio a los consumidores para que com-
pren masivamente la uva del terreno y nos ayuden ante esta 
dramática situación en la que nos encontramos”, señala 
Sánchez. 

Ver enlace: https://cutt.ly/D0tjMyt
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APÍCOLA// La climatología y los costes de producción también lastran la campaña

LA UNIÓ pide una ayuda para los apicultores por los daños del LA UNIÓ pide una ayuda para los apicultores por los daños del 
abejarucoabejaruco

LA UNIÓ Llauradora i Ramadera denuncia que los apicul-
tores de la Comunitat Valenciana han finalizado una cam-

paña muy negativa debido a los problemas climatológicos, al 
aumento de los costes de producción y a los ataques de un 
ave migratoria como el abejaruco, que todos unidos han pro-
vocado una merma del 70% en la cosecha de miel. / Redacción

La cosecha de miel de romero se vio afectada por las intensas 
lluvias de primavera, por lo que muchos apicultores no pudie-
ron realizar ningún corte de esta miel monofloral tan deman-
dada por el consumidor. La de miel de azahar fue un poco 
mejor en comparación con los últimos años, pero la limitación 
de asentamientos en terrenos citrícolas justo en la época de 
floración del azahar reduce a que sean pocos apicultores los 
afortunados para sacar miel de naranjo. En verano la situación 
no mejoró, ya que el calor extremo de estos meses atrás afectó 
a la floración del tomillo, secando las plantas, impidiendo la 
producción de néctar y polen, imprescindibles para la produc-
ción de miel.

Las altas temperaturas y la falta de lluvias hicieron que la 
vegetación del campo se secara y hubiera escasez de polen 
y néctar para recolección de las abejas. Por otra parte, como 
consecuencia de las elevadas temperaturas, las abejas no 
salieron a pecorear, por lo que no pudieron llenar sus reservas 
de alimento para preparación del otoño y posterior invernada. 
Al no haber recursos, la reina para de criar y como consecuen-
cia baja la población de abejas. Si la población de abejas es 
escasa se debilita el conjunto de la colmena, hay menos abe-
jas para realizar cada una de las tareas, salen menos abejas 
a pecorear, por lo que cada vez entra menos alimento a la 
colmena, debilitándola aún más hasta que la colmena muere.

A las circunstancias climatológicas hay que sumar los aumen-
tos de los costes de producción, sobre todo del gasóleo, que 
es un insumo de vital importancia en apicultura debido a la 
trashumancia con el traslado de las colmenas de una floración 
a otra, pero también un primer viaje de reconocimiento de la 
zona y la floración, traslado de colmenas a diferentes apiarios, 
el desplazamientos para la realización de los tratamientos, 
mantenimiento y vigilancia de la viabilidad de las colmenas, 
desplazamientos por corte de la miel, etc. 

Pero aparte del combustible necesario para transportar las col-
menas también se han visto incrementados los costes del precio 
de los tratamientos obligatorios contra la varroa en una cantidad 
que ronda entre 1 y 3,5 euros. Del mismo modo, la sequía y 
en consecuencia la falta de recursos naturales hace obligatorio 
alimentar las colmenas con suplementos alimentarios comple-
mentarios, con materias primas que han incrementado de forma 
considerable sus precios. Así mismo, los envases que se utili-
zan para almacenar y comercializar la miel también se han visto 
afectados por un fuerte incremento este año.

También hay que destacar en esta campaña los ataques ince-
santes ante la falta de recursos naturales por la sequía de un 
ave migratoria como el abejaruco, que han impedido que las 
abejas pudiesen salir de la colmena a recolectar polen y néctar.

Es una especie protegida que causa pérdidas a la apicultura 
por su efecto depredador y disuasivo. Se alimenta cazando 
insectos de los alrededores de su zona de nidificación, espe-
cialmente de abejas, que captura al vuelo. Por este motivo, 
LA UNIÓ ya ha solicitado a la Conselleria de Agricultura que 
establezca medidas para controlar la población antes de la 
posta de los huevos del abejaruco en determinadas zonas de 
asentamientos apícolas para evitar la implantación de nidos 
o por cambio de ubicación de estos. Además, propone una 
ayuda directa a los apicultores valencianos que compense los 
daños ocasionados. Se trataría de una ayuda económica de 
entre 10 y 15 euros por colmena para aquellos apicultores con 
explotación inscrita en el REGA y registrada en la Comunitat 
Valenciana. 
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AVÍCOLA// Subida de la luz, el transporte y las materias primas

LA UNIÓ y ASAV reclaman medidas urgentes para compensar la LA UNIÓ y ASAV reclaman medidas urgentes para compensar la 
difícil situación del sector por el aumento de costesdifícil situación del sector por el aumento de costes

LA UNIÓ y la Asociación Avícola Valenciana (ASAV) reclaman 
de forma conjunta a la Conselleria de Agricultura una serie 

de medidas urgentes para paliar la grave situación en la que se 
encuentra el sector en la Comunitat Valenciana, debido a la insos-
tenible subida de los costes de producción que asfixia tanto a los 
granjeros como a las empresas integradoras. Así lo trasladaron 
representantes de ambas entidades en una reunión mantenida 
con el director general de Agricultura, Ganadería y Pesca de la 
Conselleria de Agricultura, Antonio Quintana. / Redacción

Los costes actuales de producción son realmente inasumibles 
y por ejemplo la factura de la luz de las granjas supone entre un 
60-70% de lo que cobra un granjero para producir un pollo. Los 
granjeros avícolas estudian ante ello paralizar la producción de 
pollos si no hay una pronta respuesta a los problemas que tienen. 

Las empresas integradoras también sufren, aparte del incre-
mento de la factura eléctrica, la subida del coste del trans-
porte y la de las materias primas para producir el pienso, ante 
el incremento de las cotizaciones de los cereales con claros 
movimientos especulativos. En este sentido, en solo una 
semana el precio de la soja ha subido 110 euros/tonelada, 
pero es que en apenas un año se ha duplicado hasta alcanzar 
ahora un precio de 625 €/t. El trigo se cotiza casi al doble de su 
precio habitual y así la mayor parte de los cereales.

Productores de LA UNIÓ y empresas integradoras unen así 
sus fuerzas para demandar una batería de propuestas. La pri-

mera y primordial pasa porque se cumpla la Ley de la Cadena 
Alimentaria para evitar la venta por debajo del coste de pro-
ducción, situación que ocurre en estos momentos en el sector. 
La gran distribución debe ser sensible a esta situación ya que 
hablamos de un producto básico en la cesta de la compra y 
no negarse sistemáticamente a pagar el producto de forma 
acorde a la subida de los costes productivos.

Otra de las peticiones de LA UNIÓ y ASAV pasa por bajar el 
IVA de la carne de pollo al 4% sin disminuir el precio del pro-
ducto, para que el consumidor siga pagando lo mismo, pero 
se aumente el importe percibido por los distintos eslabones de 
la cadena (integrado e integradora).

Del mismo modo, piden una línea de ayudas específicas para 
instalar energías renovables en granjas avícolas y reducir el 
coste energético. También se pide modificar el modelo ener-
gético que penaliza a aquellos que disponen de producción 
para autoconsumo. Sobre el tema de la energía, ven con pre-
ocupación cómo las facturas eléctricas se han disparado a 
consecuencia del impuesto conocido como “tope al gas” y 
solicitan que se retire para los sectores agropecuarios esenci-
ales y profesionales como el avícola que trabaja con una gran 
calidad, cumpliendo las exigencias de bienestar animal para 
producir un alimento proteico a un precio contenido para los 
consumidores.

Otra de las peticiones que realizan productores e integradoras 
es que se proteja y promocione desde las Administraciones la 
producción nacional sobre la de terceros países. 

LA UNIÓ defiende el pollo como alimento saludable frente a los LA UNIÓ defiende el pollo como alimento saludable frente a los 
sucedáneos veganos y menos sanossucedáneos veganos y menos sanos

LA UNIÓ Llauradora i Ramadera, ante la campaña de publi-
cidad que está elaborando la empresa The Vegetarian 

Butcher sobre su nuevo producto y las de otras empresas 
en parecidos términos, pide a los Ministerios de Consumo y 
Agricultura que se muevan para prohibir usar la nomenclatura 
carne y otros términos asociados a la misma a cosas que no 
lo son.  / Redacción

LA UNIÓ Llauradora y el conjunto de organizaciones de la 
Unión de Uniones reclaman que se deje de utilizar la palabra 
carne y todas sus variantes referidas a productos elaborados 
a partir de soja u otros ingredientes porque lleva a una confu-
sión que, además, si presentan características inciertas, podría 
incluso estar incurriendo en publicidad engañosa.

La organización ha criticado la campaña que está llevando a 
cabo The Vegetarian Butcher publicitando, lo que denominan, 
pechugas de pollo veganas. “Las pechugas de pollo veganas 
no existen”, dicen desde LA UNIÓ. “Que lo llamen masa de 
soja o como quieran, pero ni la carne de pollo es vegetal, ni la 
soja tiene pechuga”, añaden. Asimismo, la organización insiste 
en que no se trata sólo de un problema de léxico, sino de hacer 
creer a los consumidores que están ingiriendo una alternativa 
más saludable que la carne real, cuando no es así. En este 
sentido, tomando en consideración la información nutricional 
de alguno de estos productos que se pretende hacer pasar 

por pollo y comparándola con una tabla estándar de pechuga 
de pollo verdadera se ve claramente que es más sano el pollo 
que el producto súper procesado y que la comida vegana tiene 
más calorías, más grasas, más grasas saturadas, más hidratos 
de carbono y más sal, entre otros.

LA UNIÓ se ha dirigido por escrito tanto al Ministerio de 
Agricultura como al Ministerio de Consumo para llamar su 
atención sobre esta campaña “que según parece les ha 
pasado desapercibida”, para que aboguen por tomar deci-
siones que lleven a que se adopte la misma medida que ya 
se tomó para que las bebidas vegetales dejasen de publi-
citarse como leche. La organización considera que los con-
sumidores pueden asumir las decisiones que estimen más 
convenientes, pero la publicidad debe ser veraz, para que 
esas decisiones se basen en un conocimiento informado. 
“El ser humano lleva comiendo carne desde que el mundo 
es mundo, si ahora hay quien prefiere los aportes de labo-
ratorio, estupendo, pero que sepa de verdad lo que está 
comiendo”, apuntan desde la organización. “Dicho esto, 
también nos preguntamos, ¿dónde está la interprofesional 
para defender al sector avícola?”.  

Ver enlace: https://cutt.ly/80tfbKq
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Productos de ahorro e inversión

Desde LA UNIÓ te ofrecemos una amplia gama de segu-
ros de ahorro e inversión adaptados a tus necesidades y 

expectativas de futuro. / Laura Palacios

Ponemos a disposición de nuestros socios tres productos de 
ahorro, sin riesgos, donde el capital inicial está garantizado y 
además te ofrecen una rentabilidad adicional.

SIALP Ahorro 5 creciente: Ahorro garantizado con ventaja 
fiscal

- Aportaciones periódicas mínimas: 60€/mes

- Aportación máxima anual: 5.000€

-  Rendimientos exentos de tributación si los mantienes al 
menos 5 años

-  Flexibilidad en las aportaciones: periódicas constantes o 
crecientes y que pueden complementarse con aportaciones 
extraordinarias.

-  Rentabilidad garantizada: tanto de las aportaciones como de 
los intereses generados.

-  Disposición del 100% del capital a partir del primer año sin 
penalización (no permite rescates parciales).

 

Plan Individual de ahorro (PIAS): Garantizado, sencillo y 
con ventaja fiscal

- Aportaciones periódicas mínimas: 60€/mes

- Aportación máxima anual: 8.000€

-  Puedes rescatarlo en forma de renta vitalicia transcurridos 5 
años y beneficiarte de ventajas fiscales.

- Flexibilidad en las aportaciones: elige importe y periodicidad.

-  Rentabilidad 100% asegurada que conocerás por adelantado.

SEGUROS// Capital inicial garantizado

-  Disposición del 100% del capital a partir del primer año, par-
cial o total, sin penalización.

Seguro de ahorro flexible: Ahorro garantizado y adaptable

- Aportaciones periódicas mínimas: 60€/mes

- Aportación máxima: sin límite

-  Los rendimientos obtenidos se consideran rendimiento del 
capital mobiliario y están sujetos al tipo marginal del IRPF 
vigente en cada momento.

-  Flexibilidad en las aportaciones: elige duración y forma de 
realizar tus aportaciones.

- Ahorros garantizados con tipo de interés trimestral.

-  Disposición del 100% del capital a partir del primer año, par-
cial o total, sin penalización.

Si ya dispones de alguno de estos productos, podemos con-
templar el traspaso de mediador y/o compañía y estudiar las 
posibilidades de mejora, sin ningún tipo de coste ni penaliza-
ción.

Consulta a nuestros expertos asesores sobre cada uno de los 
productos, ellos te asesorarán y ayudarán a tomar la decisión 
que más se adapte a tus necesidades.  
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Seguro de Caqui

Más de 11 millones de euros es la previsión de indemnizacio-
nes para el seguro del caqui, en un año donde la produc-

ción se ha visto mermada en más de un 60%. / Laura Palacios

Y es que la caída de las temperaturas de del mes de abril 
hizo mella en una parte importante de la producción de caqui, 
extendiéndose por casi todas las comarcas de la provincia de 
Valencia, sobre todo en las comarcas de la Ribera y Vall d’Al-
baida.  En esa fecha, los brotes y ramos del año en los que se 
asienta la cosecha se vieron afectados por los efectos de la 
helada, que afectó a más de 2.000 ha de cultivo. Además, a 
partir del segundo semestre del año se iniciaron los pedriscos, 
que fueron sumando superficie afectada, hasta llegar a las casi 
5.000 ha de cultivo siniestradas.

Ahora es el momento de contratar el seguro de caqui para la 
cosecha 2023. Desde el 1 de diciembre y hasta el próximo 20 
de febrero está abierto el periodo de suscripción para todas 
sus modalidades.

¿Qué se asegura?

Los daños a la producción y plantación – y además opcional-
mente a las instalaciones - ocasionados por los riesgos espe-
cificados a continuación en función del ámbito y módulo de 
aseguramiento elegido:

SEGUROS// Alta previsión de indemnizaciones en esta campaña

Módulos 1 y 2: pedrisco, helada (en Alicante, Valencia, Caste-
llón y Huelva), riesgos excepcionales -fauna silvestre, incendio, 
inundación-lluvia torrencial, lluvia persistente, viento- y resto de 
adversidades climáticas.

Módulo P: pedrisco, helada (en Alicante, Valencia, Castellón 
y Huelva) y riesgos excepcionales -fauna silvestre, incendio, 
inundación-lluvia torrencial, lluvia persistente, viento-.

¿Cuáles son las novedades?

Las principales modificaciones, respecto a la cosecha anterior, 
son el incremento de las subvenciones y que permiten un aba-
ratamiento del seguro:  incremento de 11 puntos en todos los 
módulos, excepto el módulo 1, en la subvención base; inclusión 
de dos nuevos tipos de subvención: nueva contratación -3% adi-
cional- y explotaciones de titularidad compartida -5% adicional-.

Desde LA UNIÓ seguimos trabajando para la ampliación de 
las garantías y coberturas de este seguro, e ir adaptándolo 
a las necesidades que requiere el cultivo. Entre los trabajos 
se encuentra el estudio de la inclusión del riesgo denominado 
estrés abiótico que ha afectado de forma considerable esta 
campaña.

Si desea más información de este u otros seguros, póngase en 
contacto con cualquiera de las Oficinas de LA UNIÓ. 

DISTRIBUIDOR OFICIAL MANITOUMANITOU GROUP PARTSManitou Group Parts
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Nuestro
servicio
de ingeniería
a tu alcance

→ Proyectos para granjas y actividades 

agroalimentarias 

→ Tasaciones 

→ Topografía 

→ Proyectos de concesión de aguas para 

legalización de pozos 

→ Catastro

Contacta con el responsable del 
departamento:
Carlos Parrado

963 530 036

cparrado@launio.org

TE AYUDAMOS
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camp valenciàAL TERRITORI

8º Brindis del Cava en Requena

Acte commemoratiu 150 aniversari Levante-EMV

Acto de inicio de la campaña de la Alcachofa 
de la Vega Baja

Charla informativa sobre el cultivo del algarrobo en San 
Miguel de Salinas

Charlas informativas sobre seguros agrarios en Utiel-
Requena

Distinción honorífica de la Comandancia de la Guardia 
Civil de Alicante al responsable técnico de LA UNIÓ en las 
comarcas de Alicante, Alberto Travé

Feria de la Trufa de El Toro

Distinció al mèrit empresarial i social de la Generalitat del 9 d’octubre

Curs pastoreig gossos ramat a 
Albocàsser

Presentació Campanya Caqui Ribera del Xúquer 

Amb la Intersindical Valenciana en l’acte del seu 20 aniversari
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XVII Festa de LA UNIÓ a Quatretonda

LA UNIÓ, a la Fira d’Albocàsser

LA UNIÓ, a la Fira de Vallada

LA UNIÓ, a la Fireta del Camp d’Elx

Acto del I Corte de la Granada Mollar d’Elx

Participación de LA UNIÓ en la manifestación de Toledo de 
la Unión de Castilla-La Mancha

Presentació campanya marca Taronja Valenciana, Tria 
Sentiment

LA UNIÓ, en l’acte del I Tall dels Cítrics Valencians

Foros del Cava de Utiel-Requena

LA UNIÓ, a la fira de Cabanes

LA UNIÓ a la FIMEL de Meliana
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Primera reunió de LA UNIÓ amb la consellera d’Agricultura, 
Isaura Navarro

LA UNIÓ participa en la campanya #SomEsmorzadors d’Amstel

Xarrada informativa sobre el cultiu de la 
garrofa a Benissa

Acompañamiento de la organización italiana Coldiretti por 
diversos lugares de nuestro territorio

Acte del X Aniversari del digital Castellón 
Información

Xarrada informativa sobre el cultiu de la garrofa a Càlig XIX edició premis Ràdio Castelló-SER

Xarrada informativa sobre el cultiu de l’alvocat a Oliva

Visita tècnica varietats de cítrics per comarques Castelló

Trobada de Dones de LA UNIÓ a Calp

Reunió sobre la PEPAC a Conselleria d’Agricultura
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 A L A C A N T     
 Comarca Oficina Adreça Telèfon Correu Electrònic
 OFICINA PROVINCIAL LA UNIÓ - Elx Camino Vizcarra, 1 Partida Alzabares Bajo T966614668 elx@launio.org
 Alacantí LA UNIÓ - Alacant C/ Pintor Lorenzo Casanova, 4-4º. M662364613 atrave@launio.org
 Alt Vinalopó-El Comtat LA UNIÓ - Beneixama C/ Doctor Silvestre, 1 M662364613 atrave@launio.org
 Marina Alta LA UNIÓ - Pego C/ Sant Eloi, 6 Edif. OCAPA (Cámara Agraria) M662364613 atrave@launio.org
 Marina Baixa LA UNIÓ - Callosa d’En Sarrià C/ Jaume Roig, 5 (Biblioteca Sala OMAC) M662364613 atrave@launio.org
 Vega Baja LA UNIÓ - Almoradí Ctra. Algorfa , 16 (Escuela de Oficios Taller) M662364613  atrave@launio.org
 Vinalopó Mitjà LA UNIÓ - Pinoso Av. Constitución, 62 M662364613 atrave@launio.org
    
 C A S T E L L Ó     
 Comarca Oficina Adreça Telèfon Correu Electrònic
 OFICINA PROVINCIAL  LA UNIÓ - Castelló C/ Ramón y Cajal, 17 T964270366 asegarra@launio.org
 Alto Palancia LA UNIÓ - Jérica Av. Constitució, 11 T964128142 altopalancia@launio.org
  LA UNIÓ - Segorbe C/ Fray Luis Amigó, 11-2º T964128142 altopalancia@launio.org
 Els Ports LA UNIÓ - La Mata C/ Esglesia, 7 T964180070 elsports@launio.org
 Maestrat LA UNIÓ - Albocàsser C/ Huerta, 15 T964428475 ebarreda@launio.org
  LA UNIÓ - Alcalà de Xivert C/ Santa Barbara, 6 T964497036 lajana@launio.org
  LA UNIÓ - Benassal Plaça d’En Blasc d’Aragó, 18 M608099516 egarcia@launio.org
  LA UNIÓ - Benicarló C/ Cesar Cataldo, 2 T964460068 lajana@launio.org
  LA UNIÓ- Canet Lo Roig Avda. Isabel Llombart, 7 T964494056 sromeu@launio.org
  LA UNIÓ - Culla C/ Recaredo García, 11  M608099516 egarcia@launio.org
  LA UNIÓ - La Jana C/ Xert, 33 - 1º T964497036 lajana@launio.org
  LA UNIÓ - Sant Mateu Plaça del Llaurador, 1 (Llar del Jubilat) M610509351 lajana@launio.org
 Plana Alta-Alcalatén LA UNIÓ - Cabanes C/ Sant Vicent, 38 T964332176 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Els Rosildos Av. Constitució T964332176 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Les Coves de Vinromà C/ Nou, 15 T964332176 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Les Useres Plaça Ajuntament, 9 (Baix) T964388955 planaalta@launio.org
  LA UNIÓ - Torreblanca C/ Sant Antoni, 143 T964332176 planaalta@launio.org
 Plana Baixa LA UNIÓ - La Vall d’Uixó C/ Salvador Cardells, 29 T964692018 planabaixa@launio.org
  LA UNIÓ - Vila-real C/ La Murà, 28 T964535533 planabaixa@launio.org
    
 VA L È N C I A     
 Comarca Oficina Adreça Telèfon Correu Electrònic
 OFICINA PROVINCIAL  LA UNIÓ - València C/ Marqués de Dos Aigües, 3-1º T963530036 launio@launio.org
 Camp de Túria LA UNIÓ - Benaguasil C/ Benissanó, 57 T962531417 rperis@launio.org
  LA UNIÓ - La Pobla de Vallbona C/ Senyera, 31 T962531417 rperis@launio.org
 Horta Nord LA UNIÓ - Meliana C/ Maria Manglano, 2 M674007515 jlucas@launio.org
 Horta Sud LA UNIÓ - Silla C/ Santa Teresa, 11 T962531417  rperis@launio.org
 Hoya de Buñol LA UNIÓ - Cheste C/ Mariana de Pineda, 1 T962531417 rperis@launio.org
 La Costera LA UNIÓ - Xàtiva Ptge Moncada/ Alameda, S/N 2º PIS T962283895 valldalbaida@launio.org
 La Safor LA UNIÓ - Barx C/ Gandia nº 55 (Antic Ajuntament) T962264020 valldalbaida@launio.org
 Ribera Alta LA UNIÓ - Alginet C/ Arzobispo Sanchis, 26 T962531417  rperis@launio.org
  LA UNIÓ - Carlet C/ Nostra Senyora de l’Assumpció, 98 T962531417  rperis@launio.org
  LA UNIÓ - Turís C/ Pablo Iglesias, 1 T962531417  rperis@launio.org
 Ribera Baixa LA UNIÓ - Cullera C/ El Prado (Antiga OCAPA) T962531417 rperis@launio.org
  LA UNIÓ - Sueca CAM C/Cullera, 15 T962531417  rperis@launio.org
 Utiel-Requena LA UNIÓ - Requena C/ Chera, 1 T607207464 aserrano@launio.org
  LA UNIÓ - Utiel C/ Beato Gálvez, 4-1º T962171056 aserrano@launio.org
 Vall d’Albaida LA UNIÓ - Fontanars C/ Antonio Machado, 5 (Centre Cultural 1pis) T962264020 valldalbaida@launio.org
  LA UNIÓ - La Pobla del Duc C/ Metge Oscar Durich, 34-1 T962250581 valldalbaida@launio.org
  LA UNIÓ - Llutxent C/ Parc de Llaurador, S/N T962294271 foltra@launio.org
  LA UNIÓ - Quatretonda C/ Sant Josep, 9 T962264020 valldalbaida@launio.org

ESTEM A PROP
DE TU

Directori d’oficines

www.launio.org · 963 530 036
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La Unió al
teu servei
→ Defensa i reivindicació dels teus interessos

→ Gestoria i assessoria personalitzada

→ Creació d’Empreses

→ Assegurances

→ Gabinet d’advocats

→ Contractació de treballadors

i prevenció de riscos laborals

→ Assessorament urbanístic i expropiacions

→ Topografia, valoracions,

taxacions, peritatges...

→ Projectes de construcció, activitat,

impacte ambiental

→ Medi ambient i energies renovables

→ Tramitacions d’ajudes i subvencions

→ Treballs editorials i pàgines web

→ Cursos de formació

i investigació en el món rural

→ Cultiu, venda i distribució de fruites

i verdures ecològiques i productes

de proximitat

www.launio.org · 963 530 036

Llauradora i Ramadera 
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